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Protokół Nr XLIV / 17 

z XLIV sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 27 października 2017 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej – pan Józef Misiura. 

Czas trwania sesji: ok. 13.10 – 16.00. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – Otworzył 44 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach. Na podstawie listy 

obecności radnych stwierdził prawomocność obrad.  

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są propozycje zmian do porządku obrad. 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Chciałbym 

prosić o zgodę na wprowadzenie do dwóch projektów uchwał autopoprawek. Przy projekcie 

4.15., który dotyczy Strategii Rozwoju Dębicko-Ropczyckiego obszaru funkcjonalnego 

chciałbym prosić, abyście wyrazili zgodę na dołączenie uzupełnień, które macie państwo przed 

sobą. Te uzupełnienia odnoszą się bardziej do naszej strategii związanej z przygotowywanym 

właśnie wnioskiem o dotację z Regionalnego Programu Operacyjnego dla obszaru 

funkcjonalnego na kanalizację i modernizację oczyszczalni ścieków, modernizację 

oczyszczalni ścieków chodzi o Żyraków a kanalizację o nas. To byłoby dopełnienie 

dokumentów, które są podstawą do takiego składanego wniosku czyli autopoprawka do 4.15. 

Bardzo proszę o zgodę na wprowadzenie do projektu 4.22. to są zmiany w budżecie gminy 

autopoprawki, którą macie państwo przed sobą w kilku zdaniach opisaną, pani skarbnik ją 

omówi. Generalnie chodzi o to, że chcemy wykorzystać do końca środki finansowe z budżetu 

wojewody czyli państwa, które otrzymaliśmy na modernizację obiektu pod żłobek i na jego 

wyposażenie, abyśmy nie oddali pieniędzy na wyposażenie to musimy mieć w swoim budżecie 

zabezpieczoną taką samą kwotę. Tutaj po naszej stronie brakowało udziału w sensie prawnym 

do wysokości łącznie 52 000 zł co by nam pozwoliło do końca przetarg uruchomić na 

wyposażenie i jak najmniej oddać czy być może w ogóle z tej dotacji na wyposażenie 

otrzymanej z budżetu państwa nie oddać ani złotówki. Stąd prośba a szczegóły wyjaśni pani 

skarbnik przy tym projekcie 4.22. 

 

Zmiany do porządku obrad zostały wprowadzone przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, 

wstrzymujących się – 0. 

Porządek obrad w całości został przyjęty przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0. 

Porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji.  

2.Ustalenie porządku obrad.  

3.Przyjęcie protokołu z 43 sesji.  

4.Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:  

4.1.uchwalenia Programu współpracy Gminy Ropczyce z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018,  

4.2.stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Nr 1 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Ropczycach,  
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4.3.stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Nr 2 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową Nr 5 im. Seweryna Udzieli w Ropczycach,  

4.4.stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej Nr 2 w Ropczycach  

w Zespole Szkół Nr 3 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2 w Ropczycach  

w Zespole Szkół Nr 3 w Ropczycach,  

4.5.stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Nr 4 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową Nr 3 im. Jana Pawła II w Ropczycach,  

4.6.stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej Nr 6 w Ropczycach  

w Zespole Szkół Nr 5 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 6 w Ropczycach  

w Zespole Szkół Nr 5 w Ropczycach,  

4.7.stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Maksymiliana Kolbe 

w Gnojnicy Dolnej w Zespole Szkół w Gnojnicy Dolnej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Maksymiliana Kolbe w Gnojnicy Dolnej w Zespole Szkół w Gnojnicy Dolnej,  

4.8.stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Gnojnicy Woli w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. ppłk. Łukasza Cieplińskiego w Gnojnicy Woli,  

4.9.stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Lubzinie w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Jana Brzechwy w Lubzinie,  

4.10.stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Łączkach Kucharskich w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową w Łączkach Kucharskich,  

4.11.stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Niedźwiadzie Dolnej w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Baśni Polskiej w Niedźwiadzie Dolnej,  

4.12.stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Niedźwiadzie Górnej w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. ks. Jana Twardowskiego w Niedźwiadzie Górnej,  

4.13.stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Małej w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. prof. Tadeusza Sinki w Małej,  

4.14.stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Brzezówce  

o strukturze organizacyjnej klas 1-3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Brzezówce  

o strukturze organizacyjnej klas 1-3,  

4.15.zmiany „Strategii Rozwoju Dębicko-Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego”,  

4.16.ustalenia stawek opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu  

i Rekreacji w Ropczycach,  

4.17.określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok podatkowy 2018,  

4.18.zwolnień w podatku od nieruchomości na rok podatkowy 2018,  

4.19.określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok podatkowy 

2018,  

4.20.obniżenia średniej ceny skupu żyta ogłoszonej przez Prezesa GUS za okres 11 kwartałów 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2018,  

4.21.obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna 

uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2017 r. będącej podstawą do ustalenia 

podatku leśnego na rok podatkowy 2018,  

4.22.zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2017 rok,  

4.23.przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie Gminy Ropczyce.  

5.Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

6.Informacja z analizy oświadczeń majątkowych.  

7.Interpelacje i zapytania.  

8.Zamknięcie sesji. 
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3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 43 sesji rady. Uwagi nie zostały 

zgłoszone. Protokół został przyjęty, przy: za– 20 głosów, przeciw– 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że w punkcie 4 porządku obrad będzie stosowany § 54 

Statutu Gminy. Wszystkie głosowania będą jawne i będą odbywać się przez podniesienie ręki. 

Głosowanie jawne zarządza i przeprowadza przewodniczący obrad, przelicza głosy „za”, 

„przeciw” i „wstrzymujące się”, sumuje je, porównuje z listą radnych obecnych na sesji lub 

ustawowym składem rady, ogłasza wyniki głosowania, nakazuje ich odnotowanie w protokole 

– co zwyczajowo dzieje się przez moment ogłoszenia wyników. Do przeliczenia głosów 

wyznaczeni są Wiceprzewodniczący Rady.  

Ponieważ porządek obrad dzisiejszej sesji obejmuje 23 projekty, zaopiniowane przez 4 komisje, 

poprosił o przedstawienie w tym momencie opinii Komisji, w kolejności: Komisja ds. oświaty, 

kultury i sportu, Komisja ds. rolnictwa, ochrony środowiska i bezpieczeństwa 

przeciwpowodziowego, Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju gospodarczego, 

Komisja Rewizyjna. 

 

Radny pan Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu  dniu 25 października 

2017 roku po analizie pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał: projekt 4.1. 

dotyczący uchwalenia Programu współpracy Gminy Ropczyce z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2018, projekty 4.2., 4.3., 4.4., 4.5., 4.6., 4.7., 4.8., 4.9., 4.10., 4.11., 4.12., 4.13. i 4.14. Projekty 

te od numeru 4.2. do 4.14. dotyczą stwierdzenia przekształcenia szkół. Komisja również 

pozytywnie zaopiniowała projekt 4.16. dotyczący ustalenia stawek opłat za korzystanie z 

obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji w Ropczycach i projekt 4.23. w sprawie 

przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie Gminy Ropczyce. 

 

Radny pan Jan Ździebko – Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował, że Komisja ds. rolnictwa, ochrony 

środowiska i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego na posiedzeniu w dniu 24 października 

2017 roku pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał podatkowych na 2018 rok, tj. projekty 

oznaczone w porządku obrad na dzisiejszą sesję numerami od 4.17. do 4.21. 

 

Radny pan Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz 

rozwoju gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego na posiedzeniu w dniu wczorajszym pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał: 

4.15. w sprawie zmiany „Strategii Rozwoju Dębicko-Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego”, 

a także zestaw uchwał podatkowych od 4.17. do 4.21. 

 

Radny pan Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna na dzisiejszą sesję przeanalizowała i zaopiniowała 9 projektów uchwał. Wszystkie 

te projekty zostały zaopiniowane pozytywnie. Dotyczy to projektów: Program współpracy  

z organizacjami pożytku publicznego, 4.16. - zmiana stawek opłat w Ropczyckim Centrum 

Sportu i Rekreacji, projekt jest między innymi wnioskiem z działań kontrolnych 

przeprowadzonych odnośnie tej jednostki, następnie 4.17. do 4.21. – stawki podatków na 2017 

rok, 4.22. - zmiany w budżecie, 4.23. - przyznanie dotacji na odnowę zabytków.  
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4.1. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Ropczyce z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2018 - Kierownik Referatu Spraw Organizacyjnych  

i Obywatelskich – pan Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały dotyczy uchwalenia Programu współpracy Gminy Ropczyce z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2018. Jest to uchwała podejmowana przez radę co roku, proponowany projekt jest prawie 

identyczny z uchwałą aktualnie obowiązującą. Środki przeznaczone na realizację programu to 

358 000 zł. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Ropczyce z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2018 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.2. - 4.14. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekty od. 4.2. do 4.14. dotyczą tego samego tematu, 

ale w rozbiciu na poszczególne szkoły, dlatego zaproponował Wysokiej Radzie, aby omówić 

projekty oznaczone numerami od 4.2. do 4.14. razem a następnie odbyłaby się dyskusja również 

dotycząca wszystkich projektów ale głosowanie nad każdym projektem oddzielnie. Zapytał czy 

są jakieś inne propozycje. Brak zgłoszeń innych propozycji.  

Następnie Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad przedstawioną powyżej 

propozycją dotycząca realizacji porządku obrad. Propozycja dotycząca realizacji porządku 

obrad została przyjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił uwagę dotyczącą zgłoszonej korekty błędów pisarskich  

w projektach 4.4., 4.6., 4.7. W § 1 słowo sześcioletniej zamienia się na sześcioletnia,  

w trzeciej linii skreśla się literę „w”. 

 

Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Nr 1 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Ropczycach (4.2.). 

- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Nr 2 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową Nr 5 im. Seweryna Udzieli w Ropczycach (4.3.).  

- stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej Nr 2 w Ropczycach  

w Zespole Szkół Nr 3 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2 w Ropczycach w 

Zespole Szkół Nr 3 w Ropczycach (4.4.). 

- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Nr 4 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową Nr 3 im. Jana Pawła II w Ropczycach (4.5.). 

- stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej Nr 6 w Ropczycach  

w Zespole Szkół Nr 5 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 6 w Ropczycach w 

Zespole Szkół Nr 5 w Ropczycach (4.6.).  

- stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Maksymiliana Kolbe  

w Gnojnicy Dolnej w Zespole Szkół w Gnojnicy Dolnej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Maksymiliana Kolbe w Gnojnicy Dolnej w Zespole Szkół w Gnojnicy Dolnej (4.7.). 

- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Gnojnicy Woli w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. ppłk. Łukasza Cieplińskiego w Gnojnicy Woli (4.8.).  

- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Lubzinie w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Jana Brzechwy w Lubzinie (4.9.). 

- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Łączkach Kucharskich w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Łączkach Kucharskich (4.10.).  
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- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Niedźwiadzie Dolnej w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Baśni Polskiej w Niedźwiadzie Dolnej (4.11.).  

- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Niedźwiadzie Górnej w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. ks. Jana Twardowskiego w Niedźwiadzie Górnej (4.12.). 

- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Małej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

prof. Tadeusza Sinki w Małej (4.13.).  

- stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Brzezówce o strukturze 

organizacyjnej klas 1-3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Brzezówce o strukturze 

organizacyjnej klas 1-3 (4.14.)  – Burmistrz Ropczyc - pan Bolesław Bujak. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Te 13 projektów od 4.2. do 4.14. przygotowywał zespół 

oświaty pan dyrektor Stanisław Mazur, oczywiście jest tu opinia prawna naszego radcy 

prawnego. Ponieważ pan dyrektor Stanisław Mazur jest chwilowo niedyspozycyjny, kilka dni 

na chorobowym to w takich sytuacjach jak zawsze burmistrz przejmuje przedłożenie projektu 

uchwały. Państwo już postanowili, że będą głosowane poszczególne uchwały osobno bo tak 

musi być w przyszłości przy statuach szkoły i przy różnych decyzjach będzie odniesienie się 

do tych pojedynczych uchwał rady. Omawiając pierwszy projekt uchwały rady powiem, że te 

przekształcenia, które dzisiaj dokonujemy są generalnie już faktem, to jest w zasadzie stan 

prawny w stosunku do stanu faktycznego, który zaistniał od 1 września poprzez wprowadzenie 

reformy oświaty w naszym kraju na podstawie której likwiduje się gimnazjum a powstają 

szkoły ośmioklasowe. Podstawą naszych projektów uchwał jest ustawa przepisy 

wprowadzające ustawę prawo oświatowe z 14 grudnia 2016 roku i pierwsza uchwała stwierdza, 

z dniem 1 września 2017 roku dotychczasowy Zespół Szkół Nr 1 w Ropczycach z siedzibą przy 

ul. Wyspiańskiego 8, 39-100 Ropczyce stał się ośmioletnią Szkołą Podstawową Nr 1 im. 

Mikołaja Kopernika w Ropczycach z siedzibą w Ropczycach na ul. Wyspiańskiego 8. W 

paragrafie 2 podany jest obwód szkoły ze wszystkimi ulicami i numeracją, które przynależą do 

tejże ośmioklasowej szkoły podstawowej. W paragrafie 2 jest mowa o tym, że wykonanie tej 

uchwały powierza się Burmistrzowi Ropczyc. Wysoka Rado, to stało się faktem, dzisiejsze 

nasze zespoły szkół, których jest 12 i szkoła podstawowa w Brzezówce są w sensie tylko już 

formalnym a nie prawnym zespołami szkół. Po podjęciu tych uchwał mamy szkoły podstawowe 

ośmioklasowe z realizacją w tym roku programu klas od 1 do 7, w przyszłym roku klasa ósma. 

W tym roku mamy klasy drugie i trzecie gimnazjalne, w przyszłym roku już będzie tylko trzecia 

klasa gimnazjalna i po dwóch latach pozostanie już tylko szkoła podstawowa. W zasadzie w 

naszej gminie ta procedura prawna, jak również ta sprawa zmian organizacyjnych jest dość 

łatwa dlatego, że nie mamy dylematów, nie mamy problemów z wygaszaniem którejś szkoły, 

z zamykaniem, z przenoszeniem struktury organizacyjnej. Po prostu wygaszamy tylko 

gimnazja w poszczególnych szkołach i rozszerzamy szkołę podstawową do zakresu 

ośmioklasowego. To wszystko rodzi pewne problemy, nie ukrywamy organizacyjne ale przede 

wszystkim finansowe. Organizacyjne w tym sensie, że też są zmiany kadrowe, przenosimy 

godziny nauczycieli z gimnazjum do szkół podstawowych i będzie tak następowało co roku aż 

do zakończenia misji gimnazjalnej i dopiero w tym ostatnim roku czyli za dwa lata zobaczymy 

jakie są skutki społeczne. Skutki społeczne – zmierzam do tego, że trzeba powiedzieć prawdę, 

ileś godzin w naszych szkołach podstawowych będzie za mało by kadra, która dziś uczy  

w gimnazjach i szkołach podstawowych miała pełne etaty. Zatem za dwa lata będzie najgorszy 

czas wtedy, kiedy pewnej ilości dzisiejszych naszych nauczycieli szkół, klas gimnazjalnych 

zabraknie godzin do pełnego pensum. Czy zgodzą się na pracę być może w połowie etatu czy 

nawet w pewnych przypadkach w mniejszej ilości godzin to będzie właśnie ten problem 

społeczny. Czy uda nam się wszystkich zagospodarować, na pewno nie. Dziś odpowiedź musi 

już być dość jasna. Możemy zabezpieczyć pracę dla naszych nauczycieli gimnazjalnych pod 

warunkiem, że za dziećmi z ósmej klasy, które trafią do pierwszych klas szkół średnich zamiast 

do trzeciej klasy gimnazjalnej, pójdą nauczyciele ze swoimi specjalizacjami, zatrudnieni przez 
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nowy organ prowadzący, którym jest zarząd powiatu, to wtedy tych kłopotów nie będzie. W 

tymże właśnie roczniku przybędzie tylko z naszej gminy ok. 350 uczniów. Jeżeli nawet 

założymy, że średnio w klasie w szkole średniej jest około 35 uczniów, są klasy 40–to osobowe 

i na pewno nie mniejsze niż 30-to kilkuosobowe to mamy 10 klas. Średnio dla takiego oddziału 

liczy się 1,5 etatu nauczycielskiego a więc około 15 etatów powiat musi przyjąć dodatkowych 

nauczycieli. Teraz jest pytanie, czy w skali kraju prawem minister edukacji uruchomi system 

w którym organy prowadzące powiatowe będą zobligowane do przejęcia nauczycieli z 

określoną specjalizacją czy też nie. Jeżeli nie, to siłą rzeczy nie będziemy w stanie 

zagospodarować wszystkich nauczycieli, chociaż przede wszystkim ministerstwo i kuratorium 

bardzo się stara. Tym elementem jest np. odstąpienie od obligatoryjnego korzystania z dwóch 

godzin tygodniowo z pracy nauczyciela poza pensum ale w ramach wynagrodzenia. To już 

państwo wiecie, że od 1 września wszystkie godziny świetlicowe, zajęć pozalekcyjnych, 

wyjazdowych, wycieczkowych itd. po prostu musimy zapłacić nadgodziny albo zatrudniać 

nauczycieli, nie możemy korzystać z tej pracy w ramach etatu ale poza pensum 18-to 

godzinnym z dwóch godzin, które do tej pory obowiązywały każdego nauczyciela. Chodzi po 

prostu o to w zamyśle ministerstwa edukacji, aby tworzyć nowe etaty pracy dla nauczycieli i 

by jak najmniej nauczycieli w ramach reformowania etapami przez te trzy lata straciło pracę. 

Natomiast kwota, którą otrzymujemy jako samorządy na jednego ucznia pozostaje bez zmian. 

To jest bardzo jasne, że ciężar kosztów tej reformy przerzuca się na podatnika czyli na 

obywatela. Te koszty w tym roku są znaczące. Jeśli porównujemy sobie subwencję oświatową, 

którą otrzymaliśmy a koszty, które będą od 1 styczna tego roku na przyszły rok zapisane w 

projekcie budżetu to różnica jest w wysokości 3 200 000 zł. To bardzo duża różnica, 

przypominając, że na terenie naszej gminy mamy co roku wolne środki inwestycyjne poza 

wydatkami obligatoryjnymi w granicach 6 000 000 zł do 7 000 000 zł. Oczekujemy tu jeszcze 

jakichś autopoprawek ministerstwa finansów w kwestii subwencji oświatowej. Jeżeli tego nie 

będzie do momentu uchwalenia budżetu to dopiero będziemy mogli policzyć te realne koszty, 

które dotkną naszą gminę w związku z tą reformą. Wysoka Rado, w zasadzie przedstawiam na 

bazie szkoły nr 1 propozycję jak powiedział pan przewodniczący tych wszystkich 12 szkół. 

Różnica jest tylko w projekcie 14 dla szkoły w Brzezówce, bowiem zgodnie z przedstawionym 

Wysokiej Radzie projektem, w Brzezówce ustalamy uchwałą rady, że będzie to ośmioletnia 

szkoła podstawowa ale o strukturze organizacyjnej w momencie podjęcia tej uchwały w klasach 

1-3, zgodnie z tym co ustalaliśmy z mieszkańcami, z radą osiedlową i z radnymi, że w tej nowej 

szkole będzie przedszkole, będzie zerówka i będą klasy 1-3 i to na te najbliższe lata tyle. Ta 

szkoła musi się budować osobowo a za kilka lat może będzie tego typu środowisko 

uczniowskie, że można będzie rozszerzać tą strukturę organizacyjną do ośmioklasowej szkoły 

podstawowej. Dzisiaj panie radny i panie sołtysie nie zamykamy szkole w Brzezówce 

możliwości rozwoju. Piszemy bardzo wyraźnie, że staje się ona szkołą ośmioklasową ale o tej 

wspomnianej strukturze organizacyjnej. To bardzo jasno ustalaliśmy na etapie przygotowania 

tej uchwały dla Brzezówki. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, gdyby były pytania do 

pierwszego projektu, czy ewentualnie pozostałych projektów to jestem do dyspozycji.  

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Nr 1 w Ropczycach  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Ropczycach została podjęta 

przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Nr 2 w Ropczycach  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 5 im. Seweryna Udzieli w Ropczycach została podjęta 

przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 
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Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej Nr 2  

w Ropczycach w Zespole Szkół Nr 3 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2  

w Ropczycach w Zespole Szkół Nr 3 w Ropczycach została podjęta przy: za – 20 głosów, 

przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Nr 4 w Ropczycach  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 3 im. Jana Pawła II w Ropczycach została podjęta przy: 

za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej Nr 6  

w Ropczycach w Zespole Szkół Nr 5 w Ropczycach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 6  

w Ropczycach w Zespole Szkół Nr 5 w Ropczycach została podjęta przy: za – 20 głosów, 

przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Maksymiliana Kolbe w Gnojnicy Dolnej w Zespole Szkół w Gnojnicy Dolnej w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Maksymiliana Kolbe w Gnojnicy Dolnej w Zespole Szkół  

w Gnojnicy Dolnej została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Gnojnicy Woli  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. ppłk. Łukasza Cieplińskiego w Gnojnicy Woli została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Lubzinie w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Jana Brzechwy w Lubzinie została podjęta przy: za – 20 głosów, 

przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Łączkach Kucharskich  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Łączkach Kucharskich została podjęta przy: za – 20 

głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Niedźwiadzie Dolnej  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Baśni Polskiej w Niedźwiadzie Dolnej została podjęta 

przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Niedźwiadzie Górnej  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. ks. Jana Twardowskiego w Niedźwiadzie Górnej została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Małej w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. prof. Tadeusza Sinki w Małej została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 

0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

w Brzezówce o strukturze organizacyjnej klas 1-3 w ośmioletnią Szkołę Podstawową  

w Brzezówce o strukturze organizacyjnej klas 1-3 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw 

- 0, wstrzymujących się – 0. 
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4.15. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany „Strategii Rozwoju Dębicko-

Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego” - Kierownik Referatu Programów Pomocowych  

i Rozwoju – pan Marek Misiura. 

Strategia Rozwoju Dębicko-Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego została przygotowana 

wspólnie przez władze lokalne Gminy Miasta Dębica, Gminy Ropczyce, gminy wiejskiej 

Dębica i Gminy Żyraków. Rada Miejska w Ropczycach przyjmowała ten dokument uchwałą w 

lipcu 2016 roku. Misją partnerów tworzących Dębicko-Ropczycki Obszar Funkcjonalny jest 

współdziałanie oraz dążenie do zrównoważonego rozwoju gmin tworzących obszar 

funkcjonalny. Zintegrowane działania podejmowane w ramach Dębicko-Ropczyckiego 

Obszaru Funkcjonalnego mają służyć podnoszeniu jakości życia mieszkańców, zapewnieniu 

dostępu do nowoczesnych usług publicznych i komunalnych o wysokim standardzie a także 

stworzeniu odpowiednich warunków dla rozwoju lokalnej gospodarki i rynku pracy przy 

jednoczesnym poszanowaniu środowiska naturalnego i ochronie dziedzictwa kulturowo-

historycznego regionu. Tutaj w takim dużym uogólnieniu czego dotyczy strategia. Strategia 

wyznacza cztery cele. Pierwszy cel - konkurencyjna gospodarka oparta na tradycjach 

przemysłowych regionu, nowoczesnym rolnictwie i specjalizacjach regionalnych. Drugi cel - 

efektywność energetyczna i środowiskowa w transporcie publicznym i energetyce, cel trzeci - 

potencjał Dębicko-Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego, kreowany w oparciu o efektywne 

wykorzystanie posiadanych walorów przyrodniczych i kulturowych. Cel czwarty - 

wyedukowane społeczeństwo zaangażowane lokalnie i aktywne na rynku pracy. Teraz dwa 

zdania na temat wniosku przygotowywanego wspólnie z gminą Żyraków i Dębica. Wniosek 

dotyczy realizacji projektu pod nazwą Poprawa gospodarki ściekowej na terenie Dębicko-

Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego etap II. Jednym z kryteriów formalnych oceny tego 

projektu jest zgodność ze strategią DROF-u, stąd potrzeba aktualizacji zapisów tej strategii, tak 

jak już wspominałem przyjmowanej przez radę w lipcu 2016 roku. Państwo dostaliście dzisiaj 

przed posiedzeniem części tej strategii, które ulegają zmianie a właściwie tak naprawdę są to 

części, które są uzupełniane o zapisy, które są niezbędne w celu wykazania spójności tego 

naszego projektu ze strategią i tak jak państwo tutaj otrzymaliście zmiany dotyczą rozdziału 

2.5. ochrona środowiska i promocja odnawialnych źródeł. Tutaj w części poświęconej 

rekomendacjom uzupełniono opisy dotyczące planowanych do realizacji przez Gminę 

Żyraków, Dębica i Ropczyce projektów w zakresie gospodarki wodno-ściekowej. Uzupełniono 

te opisy o zapisy wyraźnie wskazujące na potrzebę realizacji tych projektów. Tych zapisów 

wcześniej nie było albo były one na tyle ogólne, że mogłyby tutaj powodować pewne 

wątpliwości w ocenie, dlatego teraz zostały one doprecyzowane. Zmiana dotyczy też załącznika 

do strategii. Załącznik, który jest poświęcony projektom realizowanym w ramach strategii i tam 

projekt 11 czy właściwie zadanie 11 dotyczy poprawy gospodarki ściekowej na terenie DROF-

u. Ten punkt został uzupełniony o kwoty. Tutaj tytułem wyjaśnienia bo państwo na komisji 

wczoraj dostawaliście te kwoty jeszcze niekompletne. Muszę się tutaj wytłumaczyć, trochę w 

imieniu lidera tego projektu, liderem jest gmina Żyraków, która zobowiązała się do tego, żeby 

scaloną wersję tej strategii przekazać nam jak najszybciej. Zabiegaliśmy o to, żeby ten 

dokument trafił do nas tydzień temu tak naprawdę, żebyście państwo mieli możliwość 

zapoznania się ze zmianami. Niestety z przykrością muszę stwierdzić, że tutaj było pewne 

opóźnienie, była potrzeba ujednolicenia tych zapisów na poziomie trzech gmin. Materiał z 

naszej gminy został przekazany tydzień temu, natomiast pozostałe dwie gminy trochę więcej 

czasu potrzebowały, stąd tak późne przekazanie państwu materiałów. Wyjaśniam, że trzeba 

pamiętać, że strategia jest dokumentem planistycznym. Kwoty, które się tam oczywiście 

pojawiają wynikają z tych naszych planowanych w projekcie zapisów. Natomiast ostateczny 

termin przygotowania i złożenia wniosku to jest 14 listopad. W związku z tym od razu sugeruję, 

żeby się tak bardzo mocno do tych kwot jeszcze nie przywiązywać. Oczywiście one są zbliżone 

i prawdopodobnie odstępstwa we wniosku już nie będą duże, mówię tutaj o kwotach na ten 
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projekt, natomiast ta ocena nie będzie polegała na tym, że zero-jedynkowo komisja będzie 

stwierdzała czy dokładnie ta kwota, która jest w strategii pojawi się we wniosku. My to 

wszystko jeszcze liczymy dokładnie, te kwoty mogą ulec jeszcze delikatnym zmianom. 

Natomiast podstawa w tej strategii musi się już znaleźć teraz bo oczywiście ujednolicona wersja 

strategii wraz z uchwałami tych trzech rad gmin jest załącznikiem obowiązkowym do wniosku, 

stąd prośba o przyjęcie tej strategii w wersji takiej jak załącznik do uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zmiany „Strategii Rozwoju Dębicko-Ropczyckiego Obszaru 

Funkcjonalnego” została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.16. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie  

z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji w Ropczycach - Dyrektor Ropczyckiego 

Centrum Sportu i Rekreacji w Ropczycach – pan Adam Wojdon. 

Projekt uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach w sprawie stawek opłat za korzystanie  

z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji w Ropczycach. Na podstawie art.18 ust.2 

pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz.U. z 2017 r. Dz.U 

poz.1875) oraz art. 4 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r. o gospodarce komunalnej 

(tj. Dz.U. z 2017 r. poz.827) Rada Miejska w Ropczycach uchwala co następuje: Uchwala się 

stawki opłat za korzystanie z krytej pływalni, za korzystanie z basenów kąpielowych otwartych 

zewnętrznych oraz za korzystanie z innych obiektów sportowych Ropczyckiego Centrum 

Sportu i Rekreacji w wysokości określonej w załączniku Nr 1 do Uchwały. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Ropczyc i Dyrektorowi Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji. 

Traci moc Uchwała Rady Miejskiej w Ropczycach Nr III/17/10 z dnia 30 marca 2010 r.  

w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i 

Rekreacji. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2018 r. W załączniku są średnie ceny 

z 7 basenów sąsiadujących z ropczyckim basenem. To są ceny adekwatne również do wzrostu 

stawek utrzymania krytej pływalni w Ropczycach. Taki wniosek również złożyła Komisja 

Rewizyjna o weryfikację cen, które są w tym załączniku.   

  

Uchwała w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego Centrum 

Sportu i Rekreacji w Ropczycach została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

4.17. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok podatkowy 2018 - Kierownik Referatu Podatków – pan Bogumił 

Wójciak. 

Poinformował, że w tym projekcie jest odzwierciedlenie stawek z roku bieżącego. Żadna 

stawka nie uległa zmianie w stosunku do roku bieżącego. 

 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak - Panie Przewodniczący, Szanowne Prezydium, 

Wysoka Rado. Przedstawiamy Wysokiej Radzie kilka projektów uchwał odnoszących się do 

kwestii dochodów gminy na przyszły rok. To tzw. lokalne podatki, które są dochodem własnym 

gminy. Wysoka Rado, przedstawiam po raz kolejny, po raz czwarty projekty bez zmian tzn. 

proponuję Wysokiej Radzie, abyśmy na przyszły rok ustalili podatki w niezmienionej 

wysokości jak sprzed 4 lat. To prawda, że nie podwyższając lokalnych podatków przynajmniej 

o wysokość inflacji, ona w tym roku jest naliczana w granicach 2,4%-2,5% pomniejszamy 

ewentualne dochody gminy ale z drugiej strony biorę pod uwagę to przedstawiając te projekty 

uchwał Wysokiej Rady, że w naszym obszarze Województwa Podkarpackiego i w tej części 

województwa, która nie jest jeszcze tak wysoko uprzemysłowiona te dochody mieszkańców są 

znacząco niższe niż dochody choćby środkowej Polski czy zachodniej Polski. Podkarpacie, co 
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wiemy z wielu publikatorów ma jednak płace niższe niż w innych częściach Polski, najniższe. 

Również proszę wziąć pod uwagę, że szereg podatków odnoszących się do rolników, podatek 

gruntowy, podatek leśny, podatek od nieruchomości w obszarach leśny, stodoły, garaże czy też 

mieszkania to tak naprawdę dochody, które w rozmowach z rolnikami są nawet niższe niż były 

4 czy 5 lat temu. Nie doczekali się rolnicy niestety tej płacy państwowej minimalnej, która była 

obiecywana przez kolejne rządy i obecny rząd, aby utrzymać poziom dochodów rolników na 

pewnym optymalnym, niezaniżanym co roku poziomie. To powoduje, że na naszych oczach 

giną gospodarstwa 5 nawet 10 hektarowe. Rolnicy nie są w stanie z takich gospodarstw 

otrzymać dochodów, które by im pozwalały na takim nominalnym poziomie utrzymać swoje 

rodziny, więc muszą szukać tej pracy poza rolnictwem. Zatem ten obszar rolnictwa aktywnego, 

gospodarczego wygasa. Jest to jeden z powodów, że nie chcemy podwyższać ceny podatku 

gruntowego, podatku leśnego, podatku od nieruchomości w obszarach wiejskich. Również 

podatku od nieruchomości firm, podmiotów gospodarczych czy to będących osobami 

prawnymi czy osobami fizycznymi. Kilka lat temu wywindowaliśmy na pewien poziom, 

wydaje mi się, że optymalny 22 złote i o ile pamiętam chyba 40 groszy. Gdy porównujemy 

ceny naszych sąsiadów to one są mniej więcej w tych granicach, różnimy się gdzieś  

w wysokości 50 groszy. To prawda, że nasze większe firmy ropczyckie robią wszystko, żeby 

uniknąć podatku dochodowego od osób prawnych czyli tzw. CIT-u, przenosząc siedziby  

z Ropczyc chociażby do Warszawy co czynią niektóre znane wam firmy, w ten sposób ten CIT 

idzie za nimi, ten podatek od środków transportowych idzie za siedzibą i inne jeszcze podatki. 

Zostaje tylko podatek od nieruchomości te 22,40 zł od m2 . Gdybyśmy podnieśli ten podatek to 

byśmy w ten sposób trochę odzyskali z dochodów, które uciekają nam przez tego typu decyzje. 

To są również decyzje do tej pory podejmowane przez te firmy z kapitałem zagranicznym o 

takiej optymalnej optymalizacji, maksymalnej, powiedziałbym nawet, że agresywnej 

optymalizacji podatkowej. Przykładem tutaj były nasze spory 3 letnie z Cukrownią Ropczyce, 

gdzie cukrownia po 10 latach funkcjonowania deklaracji podatkowej w niezmienionej wersji 

uznała, że ma argumenty, aby zmienić deklarację podatkową i ten podatek od nieruchomości 

był znacząco inaczej liczony, liczony np. nie 2% od budowli a od powierzchni, od budynków. 

Myśmy ten proces wydaje się wygrali bo wygląda na to, że tutaj już cukrownia zrezygnowała 

z dalszej walki na poziomie naczelnego sądu administracyjnego i zakończyło się to wyrokiem 

sądu administracyjnego w Rzeszowie. To też chodziło o kilkaset tysięcy złotych rocznie. Ta 

agresywna polityka podatkowa naszych większych firm, nie tylko cukrowni powoduje, że 

naprawdę bardzo ciężko jest utrzymać te dochody podatkowe na poziomie sprzed 4 lat ale to 

nie jest według mnie też argument abyśmy podwyższali podatek o kilka procent dlatego, że ten 

podatek nie może być nakierowany podmiotowo do Cukrowni, do na przykład UTC, Rolls 

Royce, Eurovii czyli mówię o tych firmach z kapitałem zagranicznym czy Magnezytów, które 

wykorzystują niestety przepisy prawne, które po 2 latach rządów nie zostały zablokowane, ja 

bardzo na to liczyłem. Formacja, która rządzi obiecywała, że zakończy politykę agresywnej 

optymalizacji podatkowej przez firmy z kapitałem zagranicznym. Skończyło się jak państwo 

wiecie na niczym bo nawet te wielkopowierzchniowe sklepy jak nasze Tesco czy Biedronka 

nie płacą do dziś podatku, który płacić miały. Okazuje się, że nie jest to tak łatwo z punktu 

widzenia prawnego a przede wszystkim politycznego, to są pewne elementy, więc szanowni 

państwo podnosząc podatek dla tych firm dotykamy wszystkie inne a tych innych jest prawie 

1 600 podmiotów gospodarczych, które prowadzą działalność gospodarczą, mają powierzchnię 

czy to 20 m2 czy 200 m2 i uważam, że akurat dochody tych firm nie są tak znacząco wyższe na 

przestrzeni ostatnich 3 czy 4 lat, żeby podnosić podatki. Pozostawienie podatków na 

niezmienionym poziomie od 4 lat w naszym mieście i w naszej gminie powoduje być może 

utratę ewentualnych wpływów w wysokości około 450 000 zł rocznie do 550 000 zł, jest to 

wyliczalne i musimy takie sprawozdanie składać do ministra finansów i minister finansów 

niestety odlicza nam to od ewentualnej subwencji wyrównawczej. Na dziś wygląda, że  
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w naszej gminie moglibyśmy uzyskiwać rocznie podatki około 3 000 000 zł wyższe, gdybyśmy 

stosowali stawki ministerialne ale z oczywistych względów tych, które przytoczyłem i wielu 

innych społecznych nie ustalamy stawek podatku lokalnego w wysokości zaproponowanej 

przez ministra finansów bo uważamy, że Podkarpacie, że Ropczyce to nie Warszawa, Kraków, 

Śląsk i inne aglomeracje, gdzie zupełnie inne są dochody firm, inne dochody osób fizycznych. 

Staramy się podejmować decyzje racjonalne. Myślę, że jeżeli Wysoka Rada zgodzi się z moją 

argumentacją, że póki jako samorząd, jako rada, jako urząd miejski ze wszystkimi 

organizacjami samorządowymi, spółkami, podmiotami gospodarczymi radzimy sobie 

wykorzystując dość efektywnie te dochody, które są przy pozyskiwaniu bardzo efektywnym 

środków zewnętrznych i nie odstajemy aż tak bardzo z poziomem infrastruktury od 

oczekiwanej przez obywateli to nie ma uzasadnienia, abyśmy podwyższali na dziś podatki. Nie 

bez znaczenia jest to, że ładnie byłoby zakończyć tą całą kadencję nie podwyższając lokalnych 

podatków a próbując stawiać sobie te zadania w zakresie realizacji infrastruktury społecznej na 

poziomie oczekiwanym przez mieszkańców bo do tego zdążamy. Zatem Wysoka Rado 

argumenty te i te, które przedstawiało moje koleżeństwo z urzędu miejskiego na komisjach 

Wysokiej Rady są argumentami ważnymi społecznie i przyjmijcie te projekty wedle skali 

podatkowej sprzed 4 lat. Niech pozostanie w pamięci ta kadencja rady jako ta w której nie 

podnoszono w ogóle podatków od działalności rolniczej, gospodarczej, od nieruchomości. 

 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok podatkowy 

2018 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.18., 4.19.,4.20. 

Projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na rok podatkowy 2018 

(4.18) 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na rok podatkowy 2018 (4.19) 

Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta ogłoszonej przez Prezesa GUS 

za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2018 

(4.20) 

Przedstawienie wyżej wymienionych projektów uchwał Kierownik Referatu Podatków – pan 

Bogumił Wójciak. 

Odnośnie wyżej wymienionych projektów uchwał poinformował, że: utrzymane zostają te 

same zwolnienia, które obowiązywały w roku poprzednim oraz, że stawki podatków pozostają 

bez zmian. 

 

Uchwała w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na rok podatkowy 2018                     

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 

podatkowy 2018 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta ogłoszonej przez Prezesa GUS za okres 

11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2018  została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.21. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, 

obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy 

kwartały 2017 r. będącej podstawą do ustalenia podatku leśnego na rok podatkowy 2018  - 

Kierownik Referatu Podatków – pan Bogumił Wójciak. 
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Poprosił o wprowadzenie pozycji Monitora Polskiego, gdyż na etapie przygotowywania 

uchwały jeszcze tego nie było - pozycja 963. Cena do której obniżamy pozostaje na tym samym 

poziomie co w roku bieżącym czyli 171,05 zł. 

 

Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny 

drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2017 r. będącej podstawą do 

ustalenia podatku leśnego na rok podatkowy 2018 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw 

- 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.22. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2017 

rok - Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2017 rok. W budżecie gminy 

wprowadza się dochody po stronie zwiększenia o kwotę 115 191,18 zł. Pozycjami 

zwiększającymi dochody są przede wszystkim wprowadzone dotacje otrzymane od wojewody 

w związku z realizacją zadań 80 970,61 zł na realizację zadania związanego z wypłatą dla 

rolników podatku akcyza. Kwota 21 480 zł jest to dotacja na dofinansowanie zadania 

wynikającego z realizacji zadań z przepisów pomocy społecznej, kwota w wysokości 250 zł na 

wypłatę dodatku dla pracownika socjalnego realizującego pracę socjalną w środowisku. Kwota 

255,57 zł - środki na wypłatę dodatku energetycznego na okres IV kwartału oraz kwota 12 485 

zł - środki wypracowane przez jednostki oświatowe z różnych źródeł m.in.  

z wynajmu pomieszczeń czy darowizn od rodziców otrzymanych na rzecz poszczególnych 

placówek oświatowych. Tabela nr 1 przedstawia wyszczególnienie według klasyfikacji 

budżetowej, w tabeli nr 2 kwoty zwiększające dochody po stronie wydatków również zostały 

zwiększone dla poszczególnych jednostek, które realizują wymienione zadania. Również 

projekt uchwały dokonuje przeniesienia pomiędzy wydatkami planowanymi, łącznie  

z autopoprawką, która została państwu przedstawiona wydatki te są zwiększone i zmniejszone 

o kwotę 552 027 zł. W tabeli nr 3 przedstawione są przesunięcia poszczególnych pozycji. 

Przede wszystkim są tutaj przesunięte środki na realizację zadań  m. in. na zabezpieczenie  

w budżecie kwoty 60 000 zł na realizację zadań związanych z zabezpieczeniem środków na 

zabytek. Również kwota 230 000 zł na realizację zadań, które nie były planowane w budżecie 

Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji w Ropczycach. Również kwota 35 000 zł dla 

Centrum Kultury Ropczyce, dla zabezpieczenia kwot rozstrzygniętych przetargów zadania 

budowa nowych punktów oświetleniowych na ulicy Zielona kwota 13 701 zł oraz 

wprowadzone nowe zadanie po części sporządzenia dokumentacji zadanie, które będzie 

realizowane w 2018 roku, część tylko dokumentacyjna Instalacja systemów energii 

odnawialnej dla gospodarstw z terenu miasta Ropczyce i poszczególne wyrównania czy 

przesunięcia pomiędzy jednostkami realizującymi zadania. Autopoprawka dotyczy tak jak 

burmistrz wcześniej wspomniał zwiększenia wydatków dla żłobka miejskiego w zakresie 

wyposażenia, żeby rozliczyć dotację, którą otrzymujemy od Wojewody Podkarpackiego. To 

przesunięcie następuje z zadania Projektowanie i budowa hali sportowej przy zespole szkół nr 

1. W tabeli nr 3 i w zapisach paragrafu nr 2 ta autopoprawka zostanie dokonana. 

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2017 rok została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.23. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, znajdujących się na terenie Gminy Ropczyce - Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt dotyczy przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie Gminy 
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Ropczyce. Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym i o ochronie zabytków  

i opiece nad zabytkami oraz uchwałą rady miejskiej z dnia 28 września 2007 roku postanawia 

się przyznać dotacje celowe w łącznej kwocie 60 000 zł dla trzech parafii, które złożyły 

wniosek, w kwestii dofinansowania zabytków. Parafia Rzymsko-Katolicka pw. Przemienienia 

Pańskiego złożyła wniosek na realizację prac konserwatorskich a mianowicie na wykonanie 

kompleksowej renowacji i nowych ram do obrazów wpisanych do katalogu zabytków  

z kościoła pw. Przemienienia Pańskiego w Ropczycach. Wnioskowana kwota realizacji zadania 

wynosi 40 000 zł, wnioskowana kwota 20 000 zł. Następny wniosek, który został złożony przez 

parafię rzymsko-katolicką, parafia wskazuje określenie prac na które wnioskuje - remont 

instalacji elektrycznej wewnętrznej oraz budowa instalacji sygnalizacji pożaru, sygnalizacji 

włamania i napadu, telewizji dozorowej w zabytkowym kościele pw. Św. Michała Archanioła 

w Ropczycach-Witkowicach. Całkowity koszt zadania opiewa na kwotę ponad 156 000 zł, 

parafia wnioskuje o 30 000 zł, według projektu proponowana kwota 20 000 zł. Ostatnim 

wnioskiem jest wniosek złożony przez parafię Rzymsko-Katolicką pw. Św. Mikołaja Biskupa 

w Lubzinie na remont zabytkowego ogrodzenia Kościoła Parafialnego pw. Św. Mikołaja w 

Lubzinie. Całkowity koszt zadania wynosi ponad 494 000 zł. Wysokość dotacji o jaką ubiega 

się wnioskodawca opiewa na kwotę 50 000 zł. Proponowana w projekcie uchwały kwota 

20 000 zł.  

 

Uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie 

Gminy Ropczyce została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

5. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak (sprawozdanie) – Panie Przewodniczący, szanowne 

prezydium, Wysoka Rado, szanowni państwo! Bardzo dziękuję Wysokiej Radzie, że pozwoliła 

się w pierwszej części sesji wywieźć logistycznie na południe naszej gminy. Dla osób, które są 

na sali pragnę przekazać informację, że byliśmy dzisiaj jako Rada Miejska na inwestycjach 

realizowanych w tym roku. Między innymi ta wizyta dotyczyła termomodernizacji na południu 

niektórych szkół, w tym szkoła w Łopuchowej, szkoła w Niedźwiadzie Dolnej, w Niedźwiadzie 

Górnej oraz remizy strażackie takie jak remiza OSP Niedźwiada, remiza Chechły osiedle, 

remiza Okonin z rozbudową jeżeli chodzi o tą remizę i też chcieliśmy zobaczyć oddawane w 

chwili obecnej czy już oddane boiska o sztucznej nawierzchni; boisko w Małej, boisko, które 

jest na etapie oddawania w Niedźwiadzie Dolnej i boisko kończone w tych kilku dniach 

najbliższych w Niedźwiadzie Górnej. Pogoda i również wykonywane prace nie pozwoliły nam 

zobaczyć może bezpośrednio też kończonej budowy drogi o nawierzchni asfaltowej 

Niedźwiada Na Polskę. To jest ponad 2 kilometry drogi w wykonaniu o nawierzchni asfaltowej. 

Przypomnę, że ta droga 3 lata temu czy 4 była modernizowana przy pomocy środków z 

państwowego funduszu ochrony gruntów rolnych i pewnego rodzaju podbudowa z kamienia 

już w tej drodze była wówczas wbudowana więc sądzę, że teraz ta procedura budowy warstwa 

odsączająca przenosząca napięcia i oczywiście dwie warstwy asfaltu pozwolą korzystać z tej 

drogi przez najbliższe wiele lat i również otworzą tereny rolne, które mogą się nadawać pod 

budownictwo mieszkaniowe na tym odcinku i w sposób taki bardziej bezpośredni powiążą ten 

przysiółek Na Polskę z centrum wsi bo akurat druga część tej drogi, koniec tej drogi wychodzi 

na wprost kościoła parafialnego. Więc szanowni państwo to jest część pracy inwestycyjnej, 

którą w tym roku wykonywaliśmy jako gmina. Jeżeli nam też czas pozwoli to chciałem zaprosić 

Wysoką Radę za miesiąc przed sesją ponownie na dwie godziny na przejazd tymi inwestycjami 

realizowanymi w północnej części naszego miasta i gminy, więc oglądniemy kolejne rondo, o 

którym 2 zdania za moment, zobaczymy chodnik wykonany na bazie rowu na ulicy powiatowej 

Sucharskiego, budynek domu kultury oddawany wraz z biblioteką, remiza strażacka w 
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Witkowicach, mam nadzieję, że za miesiąc to już z nowym zakupionym lekkim samochodem, 

szkoła w Witkowicach, która była poddana termomodernizacji za 1 200 000 zł też z 

nowoczesną kotłownią i następnie byśmy przejechali na Czekaj, mam nadzieję, że to zadanie 

za miesiąc będzie zakończone. To jest jedno z 13 zadań termomodernizacyjnych, które nie ma 

jeszcze odbioru, w którym jeszcze są prace i w którym mamy komplikacje z firmą, która je 

wykonywała. Następnie chciałbym żebyśmy zobaczyli inwestycje w Brzezówce, mam 

nadzieję, że zakończymy już izolacje fundamentów na wybudowanych już ławach i praktycznie 

zakończone fundamenty pod nową szkołę, pokażemy tą część oddaną pod funkcję biblioteki, 

domu kultury, remizy strażackiej i zakończymy wizytę na OSP Lubzina w tej części 

dobudowywanej w ostatnich trzech latach. Ta inwestycja w zasadzie jest zakończona i 

będziemy teraz rozważać jej wyposażenie w niezbędny sprzęt, ale by całościowo była oddana 

do użytku to jeszcze musimy zrealizować odwodnienie, na które w chwili obecnej mamy 

wydawane pozwolenie na budowę z projektu technicznego zakończonego i być może też na 

położenie ostatniej nawierzchni na parkingach wokół budynku i można by powiedzieć, że na 

15 do 20 lat miasto, gmina, miejscowość  będzie miała spokój z rozbudową, modernizacją, 

adaptacją tego centralnego budynku służącego też i służbie zdrowia i kulturze i ochronie 

przeciwpożarowej w Lubzinie. Więc to tak omawiam, przy okazji też, to co w tych ostatnich 

tygodniach żeśmy tu wykonywali.  

Wysoka Rado! Kilka zdań na temat infrastruktury drogowej. Otóż chcę poinformować Wysoką 

Radę, że nasi współpracownicy z Referatu Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej komunikują iż 

wykonawca zakończył prace budowlane, z dniem dzisiejszym oddajemy rondo na 

skrzyżowaniu ulicy miejskiej Mickiewicza, niegdyś trasie międzynarodowej E4 i skrzyżowaniu 

dwóch ulic powiatowych, ulicy Najświętszej Marii Panny i Witosa, do użytku. Wszystkie 

dokumenty w chwili obecnej, które są niezbędne do przewidzianego w takich wypadkach 

również pozwolenia na użytkowanie zostały złożone w nadzorze budowlanym. Nadzór 

budowlany po kontroli fizycznej jak również analizie dokumentów w tym tych opracowań, 

które wiążą się z inwentaryzacją powykonawczą i ewidencyjną nie stwierdził uchybień. Mogę 

więc poinformować, że od dziś uruchamiamy ruch. Fizycznie i prawnie rondo jest zakończone. 

To co tam będzie przerabiane to te słupy gwiaździste, które oświetlają to rondo, to 

skrzyżowanie. One są tymczasowe bowiem wykonawca ze specyfikacji miał za zadanie 

zamówić to dekoracyjne oświetlenie, które jest tutaj w centrum miasta, niestety firmy mają tak 

dużo zleceń, że zlecenie będzie zrealizowane dopiero w lutym, a więc przełożymy te slupy 

oświetleniowe w marcu, więc gdyby ktoś państwa pytał, ten element jest jakby zastępczy ale 

będzie też dobrze oświetlał. Wysoka Rado! Chciałbym więc w tym miejscu oczywiście 

podziękować i projektantowi i współpracownikom z Urzędu; panu kierownikowi Józefowi 

Drozdowi, w sposób szczególny nowemu pracownikowi któregośmy pozyskali z konkursu 

panu Andrzejowi Kaszubie inżynierowi, który ma też duże doświadczenie w pracy i nadzorze 

nad tego typu inwestycjami, pani Zosi Malinowskiej i pozostałym pracownikom referatu, 

którzy pracowali na etapie przygotowania projektu, uzyskania pozwolenia, z tym  były spory, 

kłótnie bo jak państwo wiecie jeszcze do dziś nie uregulowana jest sprawa zapłaty, wysokości 

zapłaty, za część tej nieruchomości zajętej pod rondo. To nie są duże powierzchnie, to są 

generalnie metry, od kilkunastu do kilkudziesięciu metrów kwadratowych ale ta zajętość była, 

bo to rondo jest poza obszarem wymienionych przeze mnie ulic. Szanowni państwo no i chcę 

oczywiście tutaj złożyć wyrazy uszanowania firmie ropczyckiej, firmie Eurovii, która wygrała 

ten przetarg, była najtańszą. To jest zadanie w ramach około miliona złotych, pełnej kwoty nie 

pamiętam ale pod milion ze wszystkimi tymi dodatnimi kosztami jak inspektorzy nadzoru itd., 

itd., projekty, wyceny, więc to jest na okrągło milion złotych. Obwialiśmy się czy w tym 

okresie, czy w tym terminie, to był termin dość taki krótki jak na taką inwestycję, 15 listopad, 

taki  był termin dla firmy, do wykonania i zakładaliśmy, że około dwóch tygodni zejdzie nam 

spinać dokumenty w tym między innymi operaty geodezyjne i protokoły ze wszystkich firm, 
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które w tym skrzyżowaniu mają w podziemiu swoją infrastrukturę, przede wszystkim chodzi o 

sieci światłowodowe, energetyczne, gazowe, wodociągowe, kanalizacyjne, tam jest wszystko 

co przebiegało przez miasto przez kilkadziesiąt lat. To wszystko - nie tylko były wykonywane 

roboty ale protokoły odbioru i to  tutaj czas, więc muszę pochwalić Eurovię, wywiązała się z 

zadania wyśmienicie, oddała to rondo przed czasem o 2 tygodnie, staraliśmy się aby oddali 

przed czasem na 3 dni, na 11 listopada liczyliśmy, że może się uda oddać, może się uda 

uzgodnić z nadzorem budowlanym takie warunkowe użytkowanie, oddanie, ale mamy na 

dzisiaj nie warunkowe ale pełnoformalne przekazanie do użytku ze wszystkimi dokumentami. 

No więc też tutaj na pewno spisali się podwykonawcy, do tych podwykonawców generalnych 

należała firma Jana Wrony przedsiębiorcy, która ma swoją bazę na Czekaju od strony 

Brzezówki, czy tak naprawdę to Brzezówka, również pan Plezia to instalator nasz od gazu, czy 

Elmix firma elektryczna, energetyczna, nasza ropczycka. Jedyną firmą zewnętrzną  rzeszowską, 

która zajmowała się światłowodami bo to już jest naprawdę wysoka półka jeśli chodzi o 

przełożenia to było Rzeszowskie Przedsiębiorstwo Robót Telekomunikacyjnych. No więc, 

szanowni państwo, jeszcze raz dziękuję wszystkim, którzy współpracowali bo baliśmy się, że 

to się przeciągnie. Chcieliśmy oczywiście tą inwestycję realizować na wakacjach ale 

zdawaliśmy sobie sprawę, że w każdym okresie to pewne utrudnienia i uciążliwości dla 

mieszkańców Ropczyc i tych, którzy do Ropczyc wjeżdżają, będą. Cieszę się więc, że były to 

dość uciążliwości ograniczone do krótkiego czasu i że od jutra akurat przed Wszystkimi 

Świętymi, będzie można normalnie korzystać z  tego skrzyżowania i ten jeden problem 

komunikacyjny w Ropczycach rozwiązaliśmy. To nie ostatni ale na pewno był dość nabrzmiały 

i dość taki, który powodował pewne drobne kolizje, być może byłyby jeszcze i groźniejsze. 

Oczywiście też wszyscy musimy się nauczyć korzystać z ronda bo niektórzy, czasami mi się to 

zdarza, wjeżdżają w rondo koło sióstr zakonnych zapominają jakie są reguły prawa drogowego 

więc dobrze żeby sobie to wszyscy bardziej utrwalili.  I jeszcze raz skomentuję te różne 

komentarze z innych instytucji, a po co rondo, a tańsze byłyby światła. Szanowni państwo, w 

tych dyskusjach popatrzcie co się dzieje w Rzeszowie, Dębicy, ja już nie mówię o innych 

miastach, które gdzieś tam przejeżdżamy jadąc w delegacji, że skrzyżowania że światłami 

zamienia się sukcesywnie na ronda. One upłynniają ruch, a równocześnie ronda wymuszają 

ograniczenie szybkości; musisz jadąc z dużą szybkością wyhamować bo się nie wyrobisz, nie 

możesz liczyć, że może na tym żółtym świetle przemkniesz z tą dużą szybkością na maksa czyli 

max to pięćdziesiąt, sześćdziesiąt, ale jak się 2 samochody zderzą z różnych kierunków z tą 

szybkością to jest też bum i też są problemy. A na rondzie jednak jest trochę inaczej, więc ja 

uważam, że może warto było jednak zapłacić 2 razy więcej i mamy ten ruch, którego nie trzeba 

naprawiać bo sygnalizacje mają to do siebie, że czasami się psują, czasami się zacinają, 

wyłączają, czasami ktoś się zagapi i wjeżdża na czerwonym świetle, są służby, które korzystają 

na tym, znany to ze skrzyżowania obwodnicy Ropczyc i drogi wojewódzkiej i wiemy jakie są 

tego typu konsekwencje. Wysoka Rado! Tyle w temacie ronda. Gdyby ktoś chciał jeszcze o coś 

później zapytać w kwestii ronda to pan kierownik Drozd służy tutaj szczegółami. Też jak już 

wcześniej mówiłem ta ostatnia nasza inwestycja drogowa Na Polskę to też przypominam, że 

otrzymaliśmy tutaj dotację rządową w wysokości 482 000 zł, my dokładamy 100 000. Być 

może jeszcze kilka na poprawienie zjazdów, poza jakby zakresem projektu, chcemy żeby 

dobrze skomunikować tą drogę Na Polskę z tymi wiejskimi jak się to mówi drogami polnymi 

oby tam rolnicy zbytnio nie narzekali. Też nasi radni z Niedźwiady pani Gienia i pan Jan zadbali 

o to żeby mijanki były, nie mieliśmy okazji dzisiaj zobaczyć tych mijanek ale może kiedyś, 

zobaczymy, rowerem się przejedziemy. Wysoka Rado! Też jadąc na Niedźwiadę skręcając z 

drogi wojewódzkiej w Łączkach, pewnie zapomniano przypomnieć, że nasza granica to nie w 

tym miejscu tylko jeszcze 250 metrów dalej, granica gminy Ropczyce i właśnie od tego 

skrzyżowania do granicy z gminą Wielopole Skrzyńskie tydzień temu została zakończona 

budowa chodnika przy wykorzystaniu w 50% środków Zarządu Dróg Wojewódzkich czyli 
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marszałka, nasz projekt, pozwolenie, nasze 50% środków, to jest zrobione. A teraz będziemy 

się cofać od Łączek, od tej górki tam gdzieśmy wjeżdżali w kierunku Ropczyc do Mostek i do 

remizy strażackiej i sądzę, że trzeba na to 2 lata panie radny, panie sołtysie, bo każdy z tych 

odcinków będzie kosztował według szacunków w granicach 400 000 złotych i więcej, no więc 

gdybyśmy chcieli w jednym roku zrobić to jest 800 000 a więc marszałek musiałby dać 400, a 

już słyszałem, że marszałek ustalił maksymalne zadanie dla jednej gminy jeśli chodzi o 

współfinansowanie chodników na kwotę 170 000, no więc tak blisko optymalnego będziemy 

musieli my pewnie dołożyć za niego te 30 bo sądzę, że w granicach 400 tysięcy będzie 

kosztował chodnik w Łączkach do Mostków i później jeszcze jeden rok. Robimy projekt, mam 

nadzieję, że do końca stycznia projekt techniczny będzie gotowy. I złożyliśmy już deklarację, 

informuję Wysoką Radę, do Urzędu Marszałkowskiego bo taki był termin do 20 października, 

że w przyszłym roku chcemy wspólnie budować ten wymieniony chodnik i że chcemy wspólnie 

wyłożyć te 30%, które Urząd Marszałkowski żąda na odnowę drogi asfaltowej, zakładamy, że 

odcinek w Okoninie od Checheł od CPN-u. I Okonin w przyszłym roku powinien być 

odnowiony czyli położone dwie warstwy asfaltu bo inaczej będą same dziury a za 2 lata się ten 

asfalt rozleci. To Okonin, będziemy na to musieli my jako gmina wyłożyć też w granicach 300 

do 400 tysięcy naszego udziału. A w następnym roku jak będziemy tu na tej sali to  będziemy 

chyba wnosili o kontynuację od Łączek. Oczywiście Wysoka Rado jesteśmy z tą drogą na liście 

rezerwowej o czym wielokrotnie mówiłem Regionalnego Programu Operacyjnego ale  ja 

zakładam, że jeśli będziemy dalej wywierać różne presje na marszałka, na służby drogowe, na 

polityków to jeśli się nam uda wprowadzić do tego Regionalnego Programu Operacyjnego 

przebudowę odcinka tej drogi wojewódzkiej w granicach miasta to będzie nasz sukces, w 

granicach miasta powtarzam czyli kończymy na Chechłach. Złożyliśmy też propozycję 

pisemną, że chcemy współfinansować w 50% przeprojektowanie tej drogi wojewódzkiej w 

granicach miasta od Czekaja do obwodnicy. Uważamy, że ten odcinek jest najbardziej 

uczęszczany, rozjeżdżony przez TIR-y zwłaszcza w okresie teraz trzech miesięcy w kampanii 

cukrowniczej, że powinien być dobudowany – pasy dodatkowe pod górkę w jedną, drugą stronę 

i oczywiście przesunięty i wybudowany chodnik i droga rowerowa. Dyrektor wyraził 

akceptację dla tego pomysłu, dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich. Zobaczymy co powie 

marszałek, czy przyjmą naszą propozycję współpracy finansowej, czy uda się w przyszłym 

roku, na początku roku podpisać umowę z projektantami. To byłaby podstawa żeby mieć 

dokumenty formalno prawne pod ubieganie się o środki finansowe europejskie będąc z tą drogą 

w tej rezerwie. Wysoka Rado! No więc w tym momencie też przypomnę, że tydzień temu, 

ponad już, 2 tygodnie temu, była konferencja między innymi w zakresie infrastruktury 

drogowej w obiekcie na lotnisku, w obiekcie konferencyjnym tak go można nazwać nowo 

wybudowanym, pięknym rzeczywiście wystawowym, pod konferencje przeróżne, pod 

spotkania. Jeślibyście mieli państwo okazję być na lotnisku jadąc po kogoś to weźcie pół 

godziny namiaru więcej i oglądnijcie, zobaczcie ten budynek. Jest na pewno promujący 

Podkarpacie i w tym obszarze lotniska pewnie nieodzowny. Uważam, że ta inwestycja, chociaż 

bardzo kosztowna ale jednak celowa. Było tam spotkanie z nowo powołanym sprzed dwóch 

tygodni wiceministrem infrastruktury odpowiedzialnym za drogi panem ministrem 

Chodkiewiczem. To pan minister podpisywał z marszałkiem Województwa Podkarpackiego 

panem Ortylem aneks, który wprowadza do kontraktu wojewódzkiego pieniądze rządowe na 

przygotowanie dokumentacji formalno-prawnej Via Carpatia czyli tej drogi S19 od 

Boguchwały do granicy ze Słowacją. Jest to bardzo, bardzo kosztowna inwestycja, sam projekt 

będzie kosztowny i będzie realizowany w dłuższym okresie czasu, tam są tunele, 3 tunele, jeden 

chyba długości półtora kilometra, więc proszę pamiętać, że to będą bardzo kosztowne 

przedsięwzięcia. Ale kontrakt to jest duży sukces władz województwa, trzeba to przyznać bo 

on wprowadza do porządku prawnego i finansowego Polski na najbliższe lata tą inwestycję. I 

przy okazji, jakby na drugim planie było też podpisanie w obecności ministra, który specjalnie 
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się akurat tym projektem nie przejmował, porozumienia pomiędzy marszałkiem 

odpowiedzialnym za infrastrukturę drogową a starostami i wójtami, burmistrzami, 

porozumienia o współfinansowaniu trzech węzłów; węzeł Pilzno Ropczyce i węzeł Ropczyce 

Sędziszów Kolbuszowa, na autostradzie. Powiem tak, ja w imieniu Wysokiej Rady w imieniu 

samorządu, bo każdy wójt, burmistrz, reprezentuje w sensie prawnym, finansowym, na 

zewnątrz każdy samorząd – podpisałem to porozumienie. To porozumienie mówi o tym, że w 

granicach 100 000 złotych wszystkie te samorządy, które tu podpisały się pod tym 

porozumieniem, węzeł ropczycki a więc samorząd powiatu i gminy Mielec, samorząd powiatu 

Ropczyc i gmin wokół Ropczyc i samorząd powiatu Strzyżowskiego. To nie są duże więc 

pieniądze,  warto wydać te pieniądze i warto zrobić ten projekt, który będzie podstawą 

uzgodnienia z ministerstwem infrastruktury a przede wszystkim Generalną Dyrekcją Dróg, 

uzgodnienia dla otrzymania pozwolenia i dla wydania rozporządzenia ministra infrastruktury o 

odstępstwie co do właśnie takiego nowego obiektu budowlanego na autostradzie w tych 

miejscach, w tych lokalizacjach. Czy to się uda, chciałbym, ale ja pewne wątpliwości mam, 

wyraziłem je nawet kiedyś telefonicznie do redaktora bo byłem słuchaczem tego spotkania i 

tutaj z nas wszystkich był również kierownik Józef Drozd i słyszał gdy pytany o możliwość 

realizacyjną tego przedsięwzięcia minister Chodkiewicz powiedział trochę inaczej niż pan 

redaktor ujął to w ostatnim „Reporterze”, przez telefon można inaczej zrozumieć, pan minister 

ujął to w ten sposób, że ten projekt, te węzły trzeba poddać w ministerstwie pogłębionej analizie 

w przyszłości, więc proszę państwa bardzo dokładnie cytuję to jego zdanie, pan kierownik 

Drozd nawet notował bo siedział obok mnie i mówi ja zanotuję żebym się nie pomylił co do 

wyrazów ale  ja zapamiętałem to bardzo krótkie sformułowanie, dyplomatyczne, że to jest 

przyszłość, nieprzewidywalna i niepewna, ja nie mogę powiedzieć, że na 100% to będzie do 

realizacji, ale  ja bym chciał żeby to jednak się udało, żeby ten węzeł był wybudowany. Tylko 

proszę pamiętać węzeł dla Ropczyc i uruchomienie ruchu dla całego południa i północy, okręgu 

przemysłowego mieleckiego, w tym kierunku na autostradę i z autostrady w sytuacji gdyby nie 

było drogi łącznika - łącznik  z Borku  Wielkiego do E4 na wprost drogi na Gnojnicę - to jest 

dla Ropczyc katastrofa, tak jak dla Sędziszowa będzie katastrofą wybudowanie obecnego 

pierwszego etapu łącznika, na który powiat jako inwestor otrzymuje 15 milionów z 

Regionalnego Programu Operacyjnego, jeżeli nie dobudują drugiego i trzeciego etapu. Wtedy 

TIR-y i samochody wjadą w Sędziszów i koniec kropka, nie wiadomo, którymi ulicami, jak to 

zburzyć, jak to rozbudować jak tu umożliwić wyjazd czy wjazd do Sędziszowa i przedostanie 

się do tego odcinka pierwszego zjazdu do Borku Wielkiego. Bo jeżeli tego się nie zrobi to ten 

wydatek 19 milionów to jest jak kamieniem o ścianę bo nikt z tego nie skorzysta, kto dojedzie 

do tego odcinka przejeżdżając przez Sędziszów TIR-em bo głownie o to chodzi a i samochodem 

osobowym można się pogubić w dzień a nie co dopiero w nocy. Więc szanowni państwo sprawą 

dla Ropczyc pierwszego znaczenia niekoniecznie teraz na najbliższy rok czy dwa tylko w 

przyszłości a więc tych najbliższych trzech, pięciu, siedmiu lat, nie powinno to trwać dłużej, to 

jest wybudowanie łącznika i wybudowanie węzła. Wtedy oczywiście będziemy najlepiej 

skomunikowani z autostradą jako aglomeracja ropczycko – sędziszowska bo proszę zauważyć 

na niewielkim w długości odcinku autostrady byłoby 3 zjazdy, węzeł kolbuszowski, zjazd Wola 

Ociecka i oczywiście węzeł ropczycki, to trudne do wyobrażenia, pewnie możliwe, na dziś jest 

marzeniem dla tych aglomeracji Sędziszowa i Ropczyc ale też wielkim wyzwaniem przede 

wszystkim dla polityków i samorządowców, zobaczymy co czas przyniesie. Wysoka Rado! Też 

przypomnę, że ostatnią drogę, na którą otrzymaliśmy dotację z Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych w Łączkach żeśmy zrealizowali. To też panie sołtysie i panie radny dotacja 43 000 zł 

i to jest tak jak byśmy się przygotowywali być może na rok przyszły, jak nie to w następnym 

na położenie dywanika asfaltowego i połączenie tej drogi zielonej poprzez właśnie tą drogę z 

drogą asfaltową na terenie gminy Dębica gdzie w Stobiernej zabiegają u nas i u władz Dębicy 

żeby to połączenie było z drogą wojewódzką poprzez tą naszą infrastrukturę. Uważam, że 
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słusznie, uważam, że trzeba wiązać z sobą miejscowości, to sprzyja komunikacji również i tej 

społecznej, domyślam się, że z kilkoro domów ze Stobiernej dzieci uczęszczają do szkoły w 

Łopuchowej więc aby nawet poprawić to połączenie. Wysoka Rado! Tyle jeżeli chodzi o drogi. 

Dodam tylko, że dziękuję za zgodę w zmianach budżetowych o 13 tysięcy z hakiem bo ta 

uchwała umożliwia nam po niedzieli podpisanie z wykonawcą ulicy Zielonej umowy na 

realizację, jest 2 miesiące, myślę, że nawet jeśli na 1 stycznia, na sylwestra nie uda się włączyć 

oświetlenia to się uda wybudować mam nadzieję i będzie to zamknięte, oświetlenie dość 

kosztowne w tym roku budżetowym.  

Wysoka Rado! Jeżeli chodzi o inwestycje kubaturowe, myślę, że dużo już powiedziałem na 

południu, mówiłem o zamiarze przejazdu północną stroną to jest to wszystko co jest teraz jakby 

już skończone czy na ukończeniu. Dodam tylko, że zakończono też uzbrojenie w infrastrukturę 

wodociągową i kanalizacyjną osiedla jak my to nazywamy Pod pałacem czy koło CPN-u. I 

będziemy rozmawiali z partnerami, będziemy brali pod uwagę do przyszłorocznego budżetu 

czy nie możemy kolejnej infrastruktury tam wspólnie wykonać, chodzi oczywiście o drogi i 

wywieramy już presję pisemną, rozmawiamy by energetyka i gaziarze też w przyszłym roku 

weszli z tymi inwestycjami swoimi. Jeżeli chodzi o energetykę mam potwierdzenie słowne, 

pewnie za tydzień, dwa też jeszcze pojadę raz, że możemy liczyć na energetyków, na 

transformator na przygotowanie okablowania pod każdą działkę. Zatem otwieramy możliwość 

budowy już myślę w przyszłym roku od połowy roku działek tam budowlanych scalonych na 

tym terenie i myślę Wysoka Rado, że zrobiliśmy to w porę jeśli chodzi o ten teren scalony pod 

budownictwo mieszkaniowe indywidualne jak również to co przygotowujemy w zakresie 

projektów a to cośmy zrobili w zakresie scalenia przy ulicy Skorodeckiego na wysokości 

budowanego osiedla blokowego Mehoffera bo proszę zauważyć, że czytamy i słyszymy, że 

formacja rządząca wniosła pod obrady Sejmu nowelizację prawa budowlanego na mocy, 

którego jest ograniczenie, byłoby ograniczenie budowy domów na działkach tylko do tych 

działek, które graniczą jednym bokiem z działką inną, na której już stoi wybudowany dom. 

Czyli inaczej mówiąc byłoby to zablokowanie budowy domów jednorodzinnych gdzie kto 

chce. Dzisiaj jest tak, że przychodzi powiedzmy młody człowiek i mówi, że mu dziadek zapisał 

działkę ładną 30-arową pod lasem i on tam chce budować dom. I jak tłumaczymy mu, kolego, 

drogi nie masz, jak wybudujesz przyjdziesz, będziesz chciał drogę, nie masz prądu, nie masz 

wody, nie masz kanalizacji etc,, daleka droga kiedyś dziecka do szkoły, to nie, to jest rodzinne, 

ja tam muszę wybudować dom, i nie ma tłumaczenia. W tym wieku młodzi są zwykle 

emocjonalni, podoba się im widok, otoczenie, chcą mieć spokój, ciszę, nie chcą mieć sąsiadów 

i budują bo nie ma wyjścia, ostatecznie spotykamy się w sądzie administracyjnym i zwykle 

przegrywamy bo taka jest interpretacja sądów administracyjnych. Tą ustawą by się 

zablokowało taką w cudzysłowiu samowolę, ja nie mówię, że ona jest prawną tylko to jest takie 

rozrzucenie budownictwa jak państwo wiecie gdzie kto chce. Ale to też oznacza, że w cenie 

będą obszary, które są scalone, które mają szczegółowy plan zagospodarowania i na których 

można domy budować, w ciągu miesiąca jak się ma projekt techniczny to urząd powiatowy 

wydaje pozwolenie na budowę. Więc będziemy z tymi zadaniami przyśpieszać. Wysoka Rado! 

Projektujemy też elementy infrastruktury liniowej. Dodam, że jeżeli chodzi o Gnojnicę Dolną, 

mamy tam akurat w niedzielę zebranie środowiskowe, uzyskujemy na dniach pozwolenie na 

budowę kanalizacji sanitarnej Gnojnica Dolna i Wola i to jest rzut na metę. Rzut  na metę bo 

rywalizujemy z czasem by do wniosku można było złożyć oświadczenie, że mamy pozwolenie, 

które jest wymagalne. Jeżeli nie zdążymy to mamy pewne kłopoty, nie mówię, że to jest 

stracona pozycja ale mamy pewne kłopoty. Również na wodociąg w Łączkach Kucharskich od 

Lubziny przez Okonin, Łączki, Niedźwiadę mamy wydane 3 pozwolenia, 4-te jest na etapie 

postępowania, więc sądzę, że przed zebraniem wiejskim w Łączkach uda się nam 

poinformować, że pozwolenia wreszcie mamy, ale dotacji do budowy wodociągu nie ma i na 

razie nie ma widoku na jakąś dotację. Będziemy więc chcieli przymierzyć się w projekcie 
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budżetu gminy jeśli nam finanse pozwolą do budowy na razie etapami. Dalej będziemy 

poszukiwać pieniędzy w funduszach ochrony środowiska i gdzie indziej. Zakładam, że 

pierwszy etap to być może byłaby kwota około miliona złotych. Na zebraniu pani kierownik 

Marysia Bochenek i pan inżynier Panek policzą co by można wybudować za milion złotych, 

jaki etap. Oczywiście idziemy od Lubziny bo tak trzeba, po drodze są zbiorniki wyrównujące, 

które są kosztowne ale sądzę, że do Okonina, do Łączek powinniśmy w pierwszym etapie zejść.  

Wysoka Rado! Jeżeli chodzi o inne kwestie to powiem tak, że bardzo ważne są teraz prace, 

które prowadzą łączone nasze referaty bo to są zespoły składające się z pracowników referatu 

budżetu, referatu rozwoju gospodarczego, referatu pozyskiwania środków pomocowych i 

rozwoju. Mamy kilka ważnych spraw. Po pierwsze przygotowujemy do przetargu OZE, 

otrzymaliśmy na to OZE jak Wysoka Rada wie 4 miliony, bo całość 6 i z tym zadaniem 

fizycznie musimy się zmierzyć w przyszłym roku i tutaj będzie dużo takiej pracy 

organizacyjnej, logistycznej również i spotkań z beneficjentami bo muszą być i wpłaty itd.. To 

jest ważne zadanie. Drugie zadanie, o którym wspominał kierownik Misiura to przygotowanie 

właśnie do finansowania wniosku wspólnego gmin Dębica, Żyraków i Ropczyce na 

kanalizację. Dodam tylko, że wyliczony po naszej stronie koszt budowy kanalizacji to 17 

milionów złotych brutto. Objęlibyśmy budową, przy otrzymaniu tej dotacji, obszar ulicy 

Kolonii, Rzeszowskiej, Granic, Brzyznej, Gnojnica Dolna, Gnojnica Wola. To jest ponad 800 

domów, bez mała 4 tysiące mieszkańców. Gdyby tą kanalizację udało się wybudować to byśmy 

mogli powiedzieć, że Ropczyce są na takim optymalnym, dobrym poziomie jeśli chodzi o 

skanalizowanie miasta i okolic, miasto by było w zasadzie w 100%, a okolice na przyzwoitym 

poziomie. To jest wyzwanie na najbliższe 2 lata, spodziewam się, że około połowy roku będzie 

decyzja, około sierpnia podpisanie umowy gdyby to była pozytywna decyzja. Mamy dużą 

nadzieję na to. No to tak naprawdę realizacja późną jesienią bo przetarg, bo umowa, to jest 

koniec kadencji. A jeśli wbijemy łopatę w tej kadencji to jest sukces bo czasami jak państwo 

wiecie gorzej zasiać niż zebrać, gorzej przygotować projekt budynku, kupić działkę i uzyskać 

pozwolenie na budowę niż ten dom wybudować, jak się  ma pieniądze, bo montaż finansowy 

jest najważniejszy. Mamy i tego typu wnioski, w których pozyskaliśmy sporo pieniędzy na 

samochód strażacki ten średni i ten lekki, lekki wspominałem to Witkowice, średni to 

uroczystość sprzed tygodnia, piękna, jubileuszowa 130 lat tradycji Ochotniczej Straży Pożarnej 

Ropczyce Brzyzna no i oczywiście niewątpliwie duży sukces pana prezesa OSP Ropczyce 

Brzyzna obecnego naszego kolegi radnego Andrzeja Rachwała, jest również prezesem 

gminnym Ochotniczej Straży Pożarnej, bo ten samochód średni został kupiony  bez 

oczekiwania na marszałka, na ogłoszenie działania związanego z dotacją ze środków 

Regionalnego Programu Operacyjnego. Uznaliśmy, że marszałek nawet gdyby nam w 

konkursie przyznał dofinansowanie to te środki i tak nie byłyby większe niż te, któreśmy 

uzyskali z Państwowej Straży Pożarnej, z PZU, z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i od sponsorów. Jest to mniej więcej prawie fifty fifty bo my ciut więcej jako gmina 

czyli podatnik, czyli z tych podatków, któreśmy uchwalili na przyszły rok, ale z tegorocznych, 

my 400 z hakiem i do 400 wszyscy razem pozostali. Jest piękny samochód, nowy, będzie służył 

na długie lata, bez poprawek, bez obawy jadących do ratunku innych, że po drodze trzeba ich 

ratować bo hamulce puszczą i na wirażu wjedzie samochód do rowu albo w inny samochód. Ta 

jednostka zasługuje na to. Proszę pamiętać, że na przestrzeni tych ostatnich kilkunastu lat, a ja 

to pamiętam, czy więcej niż kilkunastu lat, 25 lat, pamiętam, że tam było pole, pamiętam, że 

obecny sołtys świętej pamięci Marek Pociask i radny Boguś Pazdan po sesjach dręczyli nas 

abyśmy zgodzili się na kupno tej nieruchomości, na której stoi dzisiejsza remiza i tak się zaczęło 

od pierwszego kawałka kupionego, drugiego, tak się zaczęło od budowy w czynie społecznym, 

materiały gmina. Tam rzeczywiście w ten budynek i w to otoczenie włożono wiele godzin pracy 

ochotników strażaków, tam były również dotacje sponsorów, którzy budują drogi, cały plac 

wyasfaltowany, służący i strażakom i innym, jest wybudowany za pieniądze sponsorów bez 
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grosza i gminy. No i do dziś kiedy na jubileusz oddaliśmy wyremontowaną po 

termomodernizacji jednostkę; z klimatyzacją, z nową instalacją oświetlenia elektrycznego i z 

zapleczem, które jest właściwe dla tego typu jednostki i nowym samochodem. Tak, że panie 

prezesie gratuluję i sądzę, że zrealizował pan swoje zadanie, dzieło, nie znaczy to, że już pan 

może odejść. Wysoka Rado! Tworzymy klimat dla pozyskania dofinansowania dla 

wyposażenia szkół. Jeżeli się uda to dla 7-miu, 8-miu szkół w przyszłym roku być może 

moglibyśmy mieć dofinansowanie idące w setki tysięcy złotych na mocy, którego to 

dofinansowania moglibyśmy powymieniać komputery w pracowniach informatycznych, 

doposażyć pracownie przyrodnicze, chemiczne, zobaczymy. W ciągu kilkunastu dni będzie 

złożenie stosownego wniosku no i zmierzymy się też. Dodam, że na ten rok otrzymaliśmy też 

dotację w granicach o ile pamiętam 180 parę tysięcy złotych, dodajemy 20% i dla każdej szkoły 

z tej dotacji możemy kupić wyposażenie w tablicę interaktywną z oprzyrządowaniem czyli 

monitor, laptop i to też ma służyć edukacji nawet samych nauczycieli żeby mogli korzystać z 

nowych form związanych z prowadzeniem lekcji, zwłaszcza niektórych lekcji. Wysoka Rado! 

Pominę informacje z grupy spraw związanych z gospodarką przestrzenną i nieruchomościami. 

Dodam tylko, że wciąż wpływa do naszej gminy miesięcznie więcej wniosków o wydanie 

decyzji o warunkach zabudowy, lokalizacyjnej niż jesteśmy w stanie to przerobić, czyli ten 

okres natężonego boomu inwestycyjnego jest nadal i to cieszy. To dobrze; wszyscy mają pracę 

i firmy budowlane i kręci się to w magazynach  materiałów budowlanych, my też mamy jako 

urzędnicy co robić. A więc ta aktywność jest widoczna; rosną domy, bloki, budynki 

gospodarcze, handlowe, kolejne hale w chwili obecnej się budują na Czekaju i mam nadzieję, 

że w przyszłym roku będzie bardziej jeszcze intensywniejszy rozwój tych inwestycji 

gospodarczych na Czekaju bo trzy, cztery inwestycje tam są w tym roku przygotowywane więc 

nadzieja, że też ten boom taki gospodarczym na naszym Czekaju będzie.  

Wysoka Rado! Jeżeli chodzi o tą część w kwestii społecznej w zakresie, kultury, sportu i 

pomocy społecznej to jest najbardziej taki dociążony okres pracy gminnego ośrodka pomocy 

społecznej bo musimy przygotować i są przygotowywane decyzje, te dotyczące 500+ na nowy 

okres jak również zasiłki rodzinne, pierwsze pieniądze są już wypłacone z nowych decyzji. To 

jest ważna sprawa dla nawet nie setek a tysięcy naszych rodzin, to są też te pieniądze, które 

podkręcają konsumpcję, przyczyniają się do funkcjonowania tych wspomnianych i magazynów 

i składów meblowych i sklepów różnego rodzaju ale też i działają bardzo pozytywnie na 

wypoczynek, na rekreację a nawet na wyposażenie dzieci do szkoły, no i to wszystko uważam 

składa się na wzbogacanie się naszej gminy i tendencję, która pozwala na utrzymanie status 

quo przynajmniej, a nie zubożanie pod względem zmniejszania się liczby mieszkańców. Wciąż 

zastanawiamy się co jeszcze powinniśmy w strategii robić aby utrzymywać młode rodziny u 

nas i przesuwać te ich decyzje związane z wyjazdem za chlebem za granicę bo po tym 

wyjeździe wielu z nich nie wraca. A jeżeli już mają wyjechać to niech wyjeżdżają wtedy kiedy 

założą rodziny, kiedy podchowają dzieci, dzieci pójdą do szkoły i wtedy niech jadą na dwa, 

trzy miesiące, pół roku, oni wrócą. Natomiast jest ten problem z młodymi, którzy kończą 

matury, którzy kończą studia, jak zaproponować im pracę, która by ich interesowała, była 

odpowiednia dla ich oczekiwań, jak im zaproponować mieszkanie, że jest ono w zasięgu ich 

marzeń do jak nie kupna to wynajęcia, żeby mogli tu przy pomocy rodziny jak się to mówi 

zapuścić korzenie. To jest zadanie zasadnicze dla nas i dla przyszłego samorządu. Wysoka 

Rado! W zakresie kultury, sportu i rekreacji - w poniedziałek samorząd Województwa 

Podkarpackiego na swojej sesji takiej okolicznościowej wręcza tytuł Zasłużonego dla 

Województwa Podkarpackiego prezesowi Klubu Przyjaciół Ziemi Ropczyckiej w Chicago 

panu Janowi Kopciowi. Chciałbym pojechać w delegacji i wręczyć mu kwiaty i gratulacje, on 

też zapowiedział tutaj przyjazd, spotkanie we wtorek w Caritasie, spotkanie z niektórymi 

przedstawicielami stowarzyszeń i organizacji, pewnie i jakieś upominki przywiózł bo o tym mi 

mówił. Pewnie w imieniu Wysokiej Rady złożę mu gratulacje, zaproszę go też pewnie na jakąś 
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rozmowę, na kawę do gminy. To mówię bo to jest też taki element, proszę pamiętać, że to my 

składaliśmy wniosek do marszałka Ortyla o tego typu wyróżnienie pisząc długą listę jego zasług 

w zakresie promocji Polski, Podkarpacia, Ropczyc na ziemi amerykańskiej, kultywowanie tam 

polskiej historii, języka, tradycji, piśmiennictwa itd.. Te słynne uroczystości majowe związane 

z pokazaniem polskiej historii, tradycji narodowości, są też tutaj dużą zasługą. No i na koniec 

szanowni państwo jeśli chodzi o sport, zwłaszcza, to chciałem podziękować panu dyrektorowi 

Adamowi Wojdonowi szefowi centrum sportu za złożenie wniosku do Polskiego Komitetu 

Olimpijskiego parę czy kilka miesięcy temu w takim ogólnopolskim konkursie na gminę, 

osobę, aktywną w zakresie sportu, do końca nie potrafię powtórzyć. Na spotkaniu brało udział 

kilkudziesięciu wójtów, burmistrzów, starostów, władze Polskiego Komitetu Olimpijskiego, 

kilku przedstawicieli działających społecznie, znakomitych osobistości sportu jak pani Irena 

Szewińska, jak znani dziennikarze sportowi. Tam prezentowano każdą gminę, po 3 minuty, bo 

nie dłużej, dorobek w zakresie sportu; infrastruktury i temu, który tam przyjechał dawano 

medal. Ja też taki medal otrzymałem. Przyznaję, że dyrektor Wojdon zbytnio tam nie 

koloryzował, trochę podkoloryzował ale nie aż tak bardzo. Na tle innych gmin rzeczywiście - 

proszę pamiętać, że przez ostatnie te 20 lat trochę sal gimnastycznych przy szkołach 

wybudowaliśmy, wybudowaliśmy basen kryty, zmodernizowaliśmy go, wybudowaliśmy 

sztuczne lodowisko, wybudowaliśmy  korty tenisowe, wybudowaliśmy wiele placów zabaw  to 

jest rekreacja, boisk sportowych też nie bez kozery dzisiaj przeciągłem was po deszczu przez 

parę miejscowości żebyście zobaczyli, że w tym roku 4 boiska o nawierzchni poliuretanowej, 

ogrodzone itd., to też jest ważne dla dzieci, dla młodzieży. Chodzi o to żeby nasi młodsi rodzice, 

którzy są bardzo wymagający i oczekujący, mający poziom oczekiwań na dużym poziomie 

zauważali, że nasze szkoły i otoczenie i sportowe i takie rozwijające zainteresowania kulturalne 

niewiele się różnią od szkół rzeszowskich. Znam nawet zdanie jednej z dyrektorek, która mówi 

mi kilka dni temu, że przyjechał jeden z partnerów, który ma dzieci w szkole rzeszowskiej, jak 

zobaczył szkołę, jak pochodził, to mówi; pani dyrektor jakby to było bliżej to bym swoje 

dziecko z radością przepisał ze szkoły rzeszowskiej do pani bo ta szkoła jest piękna i zewnątrz 

i wewnątrz i kolorowa i aż zachęca do przyjścia do tej szkoły. Dzisiaj chciałem abyście państwo 

zerknęli na te szkoły, któreśmy kątem oka widzieli, to jednak jest też pewien nasz wkład taki 

systemowy. Od wielu lat mówimy pewne rzeczy są priorytetem. Nawet jak gdzieś drogi nie 

wybudujemy to nic się nie dzieje, za rok, za 2 ta droga i tak po 5-ciu latach się zniszczy, pewne 

rzeczy są uciekające no więc inwestujmy w ludzi; dzieci, młodzież. To generalnie robimy, to 

miło, że spośród tak wielu miast ktoś w Warszawie zauważył, że tak, że warto tą gminę 

wyróżnić. I przy okazji była wystawa tam organizowana taka historyczna w Polskim Komitecie 

Olimpijskim i tak przechodząc tą wystawą zauważyliśmy, że wśród starych sztandarów jest 

sztandar ropczyckiego Sokoła z herbem, który jest autentycznym herbem, dokładnie taki, z 

1894 roku a w naszych annałach historycznych ja takiego herbu nie widziałem. Więc będziemy 

chcieli poprosić o dokumenty w sprawie tego sztandaru, oczywiście kopie bo nam oryginału 

nie dadzą, tam poszedł pewnie oryginał i koniec kropka a inne się zniszczyły. To pokazuje, że 

ten herb jest herbem, który ma swoje umocowanie w pierwszym pierwowzorze jakby 

dokumencie. Wysoka Rado! Gdyby były pytania odnoszące się do materii ostatniego miesiąca 

to służę odpowiedzią. Dziękuję.   

  

6. załącznik 

 

7. 

Radny pan Andrzej Rachwał – Szanowna Rado, Panie Burmistrzu. W imieniu własnym oraz 

druhów ochotników OSP Ropczyce, ja bym tu zaznaczył wyraźnie panie burmistrzu 

Śródmieścia nie Brzyzna, na Brzyźnie znajduje się tylko remiza a oficjalnie jesteśmy Ropczyce 

- Śródmieście dziękuję panu burmistrzowi za osobiste zaangażowanie, państwu radnym za 
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poparcie wniosku o dofinansowanie kwoty ponad 400 000 zł na zakup tego samochodu. 

Informuję jeszcze, że w sobotę odbyło się przekazanie, poświęcenie i chrzest tego naszego 

samochodu. W tym miejscu dziękuję panu chrzestnemu Józefowi Misiurze naszemu 

przewodniczącemu, że zechciał pełnić rolę ojca chrzestnego. Nie mogliśmy ze względów 

technicznych bo nie mamy na tyle miejsca zaprosić państwa radnych w podziękowaniu za to, 

dlatego w imieniu strażaków przekazuję okolicznościowe gadżety pamiątkowe, związane z 

naszą uroczystością. Proszę zachować je na pamiątkę. Dziękuję jeszcze raz wszystkim, którzy 

przyczynili się do tego, że ten samochód został nam przekazany. Dla informacji jeszcze podam, 

że w trakcie sesji dostałem wezwanie a tym samym informację, że po raz piąty nowy samochód 

wyjechał do zdarzenia. Czyli on nie śpi tylko jeździ, będzie wykorzystywany, piąty raz od 

momentu kiedyśmy go dostali dzisiaj wyjechał. 

 

Radny pan Edward Marć - Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Panie i Panowie 

Radni, Szanowni Państwo. W imieniu sołtysa pana Leszka Reguły, w imieniu mieszkańców 

Łączek Kucharskich serdecznie dziękuję panu burmistrzowi, panu kierownikowi Józefowi 

Drozdowi za doprowadzenie do realizacji przez Samorząd Województwa Podkarpackiego 

budowy przy drodze wojewódzkiej za kościołem w Łączkach Kucharskich chodnika dla 

pieszych o długości około 200 metrów w kierunku drogi na Broniszów. Dziękuję za wykonany 

300 metrowy odcinek drogi asfaltowej w Łączkach Kucharskich. Dziękuję panu burmistrzowi, 

pani Marii Bochenek, panu Andrzejowi Pankowi za załatwienie spraw związanych z 

rozpoczęciem w przyszłym roku budowy wodociągu Okonin - Łączki – Niedźwiada. 

 

Radny pan Jan Rydzik - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, 

Szanowni Goście. Zbliża się sezon grzewczy a właściwie jest, chciałem zapytać, z okazji że 

jest pan prezes energetyki cieplnej o ile w tym roku wzrośnie cena 1 gigadżula bo mieszkańcy 

mojego osiedla pytają się bo raz, że bloki zostały docieplone i mają nadzieję, że cena za 

gigadżul nie będzie większa. Ja wiem, że cena węgla wzrosła do góry ale automatycznie jak 

zostały bloki docieplone będzie myślę mniejsze zapotrzebowanie na to ciepło. Prosiłbym pana 

prezesa, w jakiej kwocie i czy będzie podwyższone ciepło. 

 

Radny pan Jan Ździebko – Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo.  

W imieniu własnym i w imieniu mieszkańców Niedźwiady, przede wszystkim też w imieniu 

wieloletniego radnego a prywatnie mojego chrzestnego chciałem serdecznie podziękować panu 

burmistrzowi i wszystkim, którzy się przyczynili do tego, że została zbudowana ta droga na 

Polskę. Chciałem także podziękować za wszelkie inwestycje okołoszkolne. W Niedźwiadzie 

jeżeli liczymy daną szkołę to Dolna jest trzecia ale jeżeliby zliczyć obydwie jest bardzo 

poprawna ilość, pełne klasy, dużo dzieci. Niedźwiada ma się dobrze i teraz można powiedzieć, 

że będą miały dzieci, gdzie się uczyć, będą miały, gdzie zdobywać wiedzę. Chciałem się też 

odnieść do kwestii, którą pan burmistrz poruszył tzw. przekształcenia, że one przeszły jakby 

bezproblemowo. Tak to już jest panie burmistrzu, że jeżeli dany gospodarz czy to burmistrz 

czy to wójt nie da się zapędzić w kozi róg tymi tsunami, które przychodzi od rządzących, 

właśnie tak to przechodzi, że jakoś to się znosi. Jeżeli któryś burmistrz po prostu nie stąpa tak 

mocno po ziemi jak pan, to tak się czasem składa, że nie wiadomo co z tym fantem potem 

zrobić. Jest to problem bo ktoś zrobił, nie pomyślał i potem jest problem. Chciałem się też 

jeszcze odnieść do zjazdu z autostrady. Potrzebny jest, to jest fakt, czy zrobią czy nie zrobią nie 

wiem, ponieważ mam wiele przykładów albo niemyślenia albo nielogicznego myślenia przy tej 

autostradzie. Tak się składa, że w zeszłym tygodniu brałem udział w konferencji 

zorganizowanej przez Dyrektora Regionalnego Lasów Państwowych w Krakowie, tematyka 

leśna państwa nie będzie interesowała, więc nie będę mówił. To się odbywało w okolicach 

Dąbrowy Tarnowskiej, wszyscy obecni tam pytali miejscowego nadleśniczego jak to się stało, 
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że do kompleksu leśnego jest zbudowany przejazd nad autostradą i nad linią kolejową, on się 

kończy tam. Przejeżdża się przez tory, kto z państwa jechałby w kierunku Krakowa to może się 

przypatrzeć, że w pewnym miejscu z jednego miejsca widać przejazd nad tym i widać też dwa 

przejścia dla zwierzyny. Ten nadleśniczy mówił tak, dokładnie wszystkiego to wam nie powiem 

ale motywowałem to tak, jeżeli wy nie chcecie mi zbudować tego przejazdu a w zasięgu wzroku 

budujecie dwa przejścia dla zwierzyny, które są dwa razy droższe od tego przejazdu a przejazd 

jest konieczny a troszeczkę dalej budujecie ekrany, które są wielokrotnie droższe do tego 

przejścia i od tego przejazdu, które są potrzebne albo niepotrzebne bo widzimy, że te ekrany są 

czasem w pustym polu, czasem na terenie lasu a czasem tylko przy domu to przejazd trzeba 

zbudować. Tak dla ciekawości powiem bo może nie wszyscy państwo się orientują, jadąc 

samochodem to się wydaje, że dość długie jest przejście dla zwierzyny, ono w najwęższym 

miejscu ma 86 metrów, jest ich dwa te przejścia w zasięgu wzroku, jedno od drugiego widać. 

To przejście jest uczęszczane albo nie jest uczęszczane. Dla wytrawnego człowieka, który się 

w lesie porusza to wszystko przeważnie się widzi po tropach. Jeżeli jest teren uchodzony to 

chodzą, jeżeli nie jest uchodzony, nie ma ścieżek to nie chodzą. Takie przejście  

w najwęższym miejscu ma 86 metrów, w swym leju tym najszerszym dochodzi do 300 metrów 

i zbudowano. Uznano, że to jest potrzebne, więc zbudowanie zjazdu było potrzebne od razu jak 

ktoś projektował. Skoro nie zrobiono go wtedy być może ktoś zacznie myśleć  

i zrobi ale pewności nie mamy tak jak pan burmistrz powiedział. Najważniejsze jest jednak to, 

że tu w tej małej ojczyźnie mamy dobrych gospodarzy, ci nas będą chronić to będzie dobrze. 

Tamci, na szczęście często się zmieniają, jak będą źli to pewnie ich się zmieni, jeżeli nie, to 

sami sobie ludzie będą winni.  

 

Radny pan Eugeniusz Nowakowski – Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Wysoka 

Rado. Na samym wstępie pragnę podziękować koledze Adrzejowi za miły upominek z okazji 

130 rocznicy powstania OSP. Serdecznie dziękuję. Również podziękowania chcę złożyć pani 

kierownik Bochenek, jak również panu Drozdowi za te osiągnięcia, które dzisiaj widzieliśmy. 

Naprawdę jestem pod wrażeniem, gdzie jeszcze nie zobaczyliśmy wszystkich inwestycji i 

wszystkich oddanych budynków, dróg do użytku. Dlatego też szczególne podziękowania chcę 

złożyć jako radny panu burmistrzowi za te osiągnięcia, które już dziś widzieliśmy a na przyszłej 

radzie zobaczymy pozostałe. Wszystkiego najlepszego panie burmistrzu i aby tak dalej te 

inwestycje i rozkwit naszej gminy był na miarę XXI wieku a pan to potrafi. 

 

Radna pani Genowefa Ciosek – ja się również dołączam do podziękowań mojego przedmówcy 

ale jak ktoś dziękuje to zarazem prosi podobno. I mam taką prośbę w imieniu pani dyrektor w 

Niedźwiadzie Dolnej, abyśmy rozważyli sprawę parkingu koło szkoły a jest taka możliwość, 

że wzdłuż szkoły jest zrobiony ten parking dla nauczycieli na rowach czy by się nie dało zrobić 

jeszcze wzdłuż tego placu zabaw. Wczoraj byliśmy na pasowaniu na ucznia w Niedźwiadzie 

Dolnej, jest makabrycznie u nas. Dałoby się może parę samochodów tam jakoś zaparkować. 

Wzdłuż tej szkoły jest na rowach ten parking zrobiony, żeby przemyśleć jeszcze, może dalej 

wspólnymi siłami, powiat podobno, że wrazi zgodę bo jest to wzdłuż drogi powiatowej. Co do 

tych dróg to bardzo się cieszę, że są wybudowane, powstają nam tak jakby osiedla przy tych 

nowych drogach, tylko jedno gnębi, że nie wszyscy chcą utrzymać te drogi w należytym 

porządku bo nie pozwalają albo rowów wykopać albo jakiegoś odwodnienia zrobić. To jest już 

stara zasada, że kopcie, róbcie ale byle nie po moim. Mam jeszcze taką sprawę odnośnie 

transformatora oświetleniowego - droga uliczna powiatowa przy domu kultury w 

Niedźwiadzie. Tam jest coś wadliwe, ciągle się to psuje, ja zgłaszam panie kierowniku bez 

przerwy czy do was, czy gdzieś. Albo świecą dzień i noc albo w ogóle nie świecą się te światła. 

Dziękuję jeszcze raz za to co zostało w Niedźwiadzie zrobione.  
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Radny pan Andrzej Rachwał - w tym momencie jako przewodniczący komisji ładu i porządku 

publicznego jestem zobowiązany trochę podziękować panie burmistrzu, teraz dostaliśmy 

informację, że rondo zostało otwarte. W imieniu przede wszystkim mieszkańców Ropczyc  

i okolicy wszystkim serdecznie dziękuję za tak szybkie otwarcie ronda. W tej chwili już 

samochody jadą i ten porządek i ład będzie jeszcze lepszy w Ropczycach, chociaż jego nie 

brakuje. Jeszcze raz serdecznie w imieniu wszystkich podziękował, za szybkie wybudowanie i 

szybkie otwarcie ronda. 

 

Radny pan Dariusz Herbut – Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, taka szybka refleksja do pana 

burmistrza bo spodobało mi się sformułowanie w przemówieniu pana burmistrza nasz Czekaj. 

Rozumiem przez to dobrze co pan burmistrz ma na myśli, chodzi głównie o podatki z firm 

przemysłowych z Czekaja, gdyż są one dość wysokie. Rozumiem, że nasz Czekaj zatrudnia 

znaczną ilość mieszkańców naszej gminy, natomiast mieszkańcy Czekaja ciągle czekają na 

inwestycje. Trzeba, żeby gmina Ropczyce troszkę wspomogła nas w inwestycjach, gdyż od 

dłuższego czasu na tym naszym Czekaju niewiele się dzieje, brak nowych chodników, brak 

nowego oświetlenia, brak boiska koło szkoły o sztucznej murawie, ciągle nie doczekujemy się 

na przebudowę boiska sportowego tak, że to sformułowanie nasz Czekaj trzeba by było sobie 

wziąć bliżej do serca i wziąć po uwagę w przededniu planowania nowego budżetu na przyszły 

rok, żeby ten nasz Czekaj był rzeczywiście nasz.  

 

Radna pani Teresa Rachwał - Panie Burmistrzu, koleżanki i koledzy radni wszyscy zaproszeni 

goście. Nawiązując do przeglądu inwestycji, którego żeśmy dzisiaj dokonali przed sesją oko 

cieszy, że pięknieją nasze szkoły, że ubogacane są o nowe obiekty sportowe jak widzieliśmy, 

że dzieci będą mieć lepsze warunki do rozwoju swoich zainteresowań i dodatkowych 

umiejętności. Odwiedziliśmy również nasz obiekt w budynku remizy OSP Ropczyce-Chechły, 

więc chciałam w imieniu druhów strażaków podziękować za termomodernizację tego budynku 

jaka została dokonana, ona jest nie tylko wykorzystana przez strażaków ale również nasze koło 

gospodyń. Myślę, że to usprawni funkcjonowanie tego budynku a jednocześnie naszych 

spotkań, będą przyjemniejsze. Jednocześnie nawiązując do ostatniej wypowiedzi kolegi 

radnego o obiekty sportowe, których się domaga również na Czekaju ja myślę, że nie da się od 

razu wszystkiego zrobić, na takie obiekty czeka nie tylko Czekaj ale i Chechły. Bardzo prosimy, 

żeby u nas mogło takie boisko powstać. 

 

Radny pan Jan Curzytek – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu. Mam takie dwie sprawy, 

nie dość, że oko cieszy i ucho cieszyło jak słyszałem wypowiedź na temat Witkowic, Kolonii i 

ulicy Rzeszowskiej, która w ogóle była często zapomniana, żeby tak się wszytko stało 

pomalutku do przodu. Druga sprawa, takie wieści płynące byłem ostatnio na wizycie  

u lekarza i krąży po ludziach, że pan dyrektor Leśniewski podobno się wyraził, że najlepiej 

byłoby zamknąć szpital w Sędziszowie a wybudować szpital w Ropczycach. Niech pan 

burmistrz to skomentuje. 

 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak (odpowiedzi na interpelacje i zapytania) -  

w zasadzie trzy sprawy chciałbym skomentować. Po pierwsze to poproszę za moment pana 

prezesa Zdzisława Dulibana, żeby odniósł się do pytania radnego pana Janka. Na pewno powie, 

że cena 1 gigadżula wzrośnie, o jaki procent i uzasadnienie on to powie najlepiej. Druga kwestia 

to pan Darek ma rację, że na Czekaju w tym roku te inwestycje jeśli mówimy o jakimś 

zrównoważonym inwestowaniu w nasze osiedla i nasze sołectwa to może mieć trochę żalu. Ja 

powiem dlaczego. Po pierwsze nie tylko w projekcie budżetu na ten rok ale w uchwalonym 

budżecie na ten rok była zapisana pozycja 1 470 000 zł ja ją pamiętam na przebudowę i 

modernizację ulicy Przemysłowej. Chodziło o chodniki, o oświetlenie, o drogę rowerową, o 
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przedłużenie tej ulicy pod Mostostal, żeby otworzyć tamte tereny. W związku  z tym, że niestety 

ta dotacja nam przeszła koło nosa tośmy tą inwestycję wycięli. Ona znowu jest teraz aktywna 

bo będzie wpisana. Teraz trochę to pozmienialiśmy inaczej pod konkurs tegoroczny. Mamy 

nadzieję, że składając ten wniosek uparcie po raz trzeci otrzymamy środki finansowe. Ja na 

przykład komentowałem na zebraniu wiejskim w niedzielę w Niedźwiadzie inwestycję, którą 

dzisiaj oglądaliśmy przejeżdżając w Niedźwiadzie budowa chodnika od ZOZ-u do sklepu w 

kierunku centrum Niedźwiady, chyba 1 kilometr 700 metrów i nakładkę bitumiczną i mówiłem, 

że bardzo się cieszę i to bardzo dobrze, to bardzo dobra inwestycja powiatu, długo oczekiwana 

ale ja bym nigdy takiej inwestycji nie podjął jako racjonalny gospodarz. Bo jeśli dwukrotnie 

powiat składał wniosek do programu mówię w skrócie schetynówka i tak niewiele im brakło i 

nie dostali tej dotacji to należało tylko poprawić trochę ten projekt i po raz trzeci jakby złożyli 

teraz to ja uważam, za trzy tygodnie ma być ogłoszenie wyników tego konkursu to by na pewno 

dostali. Poza tym mają po prostu siłę przebicia, argumenty, presja bo poseł, bo senator, bo 

wojewoda i radny wojewódzki, tyle głosów, które poszło na formację rządzącą z Niedźwiady i 

wycofać się ze składania wniosku. Każdy powiat ma prawo złożyć dwa wnioski, gmina jeden. 

Myśmy złożyli po raz trzeci na Przemysłową, dlatego wracam do tego tematu i przeglądam tą 

ocenę formalną bo ona jest już od dwóch dni w internecie. Oczywiście przeszliśmy z tą oceną 

formalną z naszym wnioskiem, powiat przeszedł ale z jednym wnioskiem w przeciwieństwie 

do powiatu dębickiego i innych dookoła złożył tylko jeden wniosek. Zamiast złożyć na 

Niedźwiadę, dostałby dotację, poczekałby te 3-4 miesiące i w styczniu mógłby ogłaszać 

przetarg i zrobilibyśmy za te same pieniądze, które włożył powiat swoje, nawet nie włożył tyle 

bo by dostał 50% cały chodnik od Bud do szkoły do ośrodka zdrowia bo ten chodnik będzie 

drogi. Myśmy zrobili na niego projekt, powiat go jeszcze przeprojektował bo on jest kładziony 

na rowie, na kanale, on będzie kosztowny. On musi być budowany bo tam schodzą się ścieżki, 

chodniki, z drogi wojewódzkiej od Łączek jest wybudowany chodnik, idą dzieci na piechotę, 

ludzie starsi do kościoła, z Bud idą. Jest już wybudowany chodnik od ośrodka zdrowia do 

centrum Niedźwiady a nie ma tego najważniejszego. Ja żałuję, ja bym takiej decyzji nie podjął. 

Po co, żeby tylko 4 miesiące wcześniej oddać do użytku. Więc my uparcie czasami powtarzamy 

pewne rzeczy, jeżeli nam coś nie wychodzi i informuję państwa, że właśnie ten wniosek na 

ulicę Przemysłową zrobiliśmy po raz trzeci. Sądzę, że na tyle go poprawiliśmy, że tym razem 

powinniśmy tą dotację dostać. Ale również chcę przypomnieć, że chcieliśmy zrobić oświetlenie 

na Czekaju od ulicy Kolejowej do Brzezówki, projekt zrobiliśmy, pozwolenie i w związku z 

tym, że powiat przeprojektowuje tą drogę, niby przeprojektowywał projektując chodnik 

właśnie do programu schetynówki to nie zdążył, nie zrobił, nie złożył i wypadły Ropczyce i ta 

droga panie Gieniu na której tobie zależy i Darkowi niestety, pewnie w tej kadencji nie będzie 

zrobiona bo jeżeli starosta złoży wniosek w przyszłym roku we wrześniu to wiecie ocena 

dopiero będzie ostateczna na koniec przyszłego roku a realizacja w kolejnym roku, szkoda. 

Myśmy czekali z tą inwestycją bo musieliśmy się dopasować do tego projektu  

z tym oświetleniem ulicznym. Będziemy robić to oświetlenie w przyszłym roku. Z ulicą 

Słoneczną nie zdążyliśmy bo byśmy zrobili. Pamiętajmy, że modernizacja szkoły kosztuje nas 

na Czekaju chyba 1 100 000 zł, 50% to nasze środki. Pech tylko, że jeszcze nie jest zakończona. 

Za to robota, która trwa tak wiele miesięcy wniosek, że musi być poważna. Tak szybko nie 

potrafię sobie przypomnieć co tam jeszcze żeśmy na Czekaju zrobili ale zgadzam się 

generalnie, że pan Darek ma rację, że w przyszłym roku trzeba trochę popatrzeć inaczej. Jeszcze 

przypomnę, że każdy samorząd osiedlowy ma taką samą kwotę do dyspozycji z funduszu 

obywatelskiego, my go tak nazywamy quasi obywatelski bo nie jesteśmy tak dużym miastem 

jak Rzeszów a nawet Dębica, żebyśmy tworzyli sformalizowany fundusz obywatelski ale on 

jest wzorowany na funduszu sołeckim. Panowie sołtysi mają do dyspozycji wraz z radą sołecką 

w granicach 30–tu paru tysięcy złotych a samorządy osiedlowe wszystkie po równo po 20 000 

zł. To są pieniądze oczywiście gminne, z podatków czyli mieszkańców, mieszkańców tego 
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Czekaja, Witkowic, Granic tylko jakby oddane do dyspozycji decyzyjnej rady osiedlowej, żeby 

nie było tak, że o byle co musi sołtys czy przewodniczący osiedla pytać burmistrza. Podejmują 

decyzję, przysyłają i jeśli tylko to jest zgodne z zadaniami własnymi gminy to dyspozycja jest 

jedna, realizować. Pani skarbnik ma czasami problem bo musi to rozrzucić w uchwałach rady 

albo zarządzeniem burmistrza, wszystko musi być dopasowane zgodnie z ustawą o 

rachunkowości finansów publicznych. Ostatnia kwestia, którą mogę zinterpretować to jest 

wypowiedź pana dyrektora. Było coś takiego jak spotkanie 3-4 tygodnie temu w ZOZ-ie na 

zaproszenie pana dyrektora Leśniewskiego burmistrz Sędziszowa, starosta, przewodniczący 

fundacji rozwoju szpitala sędziszowskiego, burmistrz Ropczyc w obecności wicedyrektora 

ZOZ-u i tam państwo dyrektorzy obydwaj rzucili taką myśl, na pewno nieprzygotowaną. 

Słuchajcie no dobrze, nawet jak dostaniemy te pieniądze z Regionalnego Programu 

Operacyjnego na rozbudowę szpitala w Sędziszowie, nawet jak ją zrobimy to dalej według nas 

ten szpital nie będzie spełniał niezbędnych standardów, które są wyznaczone przepisami i mogą 

być kłopoty. Proponujemy nie inwestować tych pieniędzy tylko budujmy nowy szpital. Gdzie? 

Ja wiem, mówi dyrektor, że są tutaj takie trochę animozje jeżeli chodzi o Ropczyce i Sędziszów 

to proponuję znajdźmy teren na granicy Ropczyc i Sędziszowa, taki teren, żeby nie był terenem 

ograniczonym jak jest ograniczony teren obecnego szpitala w Sędziszowie, że nie ma 

możliwości rozbudowy, nie ma parkingów, nie ma gdzie zaparkować, dojechać. Wiecie 

państwo, że fajnie się marzy. Można powiedzieć, że to jest słuszna teza tyle tylko, że dziś Unia 

Europejska nie daje żadnych pieniędzy na budowę szpitali, na budowę szkół, chociaż ja bym 

osobiście chciał, żeby można te pieniądze europejskie przeznaczyć na budowę niektórych szkół 

czy niektórych szpitali, nie, na modernizację tak w ograniczonych, określonych kryteriami 

obszarach te możliwości finansowe są, tylko na remont i na wyposażenie a nie na budowę. 

Zatem jak na budowę to kto da pieniądze, przecież my gminy niewiele możemy, powiat też 

niewiele może. Przypominam, że 3 lata temu na początku kadencji, na to mamy tutaj ksero 

pism, dwukrotnie występowałem pisemnie do pana dyrektora ZOZ-u, do starosty powiatu i do 

przewodniczącego rady programowej ZOZ-u z propozycją rozważenia inwestycji budowy 

szpitala w Ropczycach. Deklarujemy 5 ha koło ZOZ-u, które są w ogólnym planie 

zagospodarowania i studium zagospodarowania przestrzennego miasta Ropczyce przeznaczone 

pod szpital. W latach 80-tych do roku 1990 w tym terenie był zaprojektowany może nie do 

końca projekt techniczny pod pozwolenie ale to była rozszerzona koncepcja można powiedzieć 

taka architektoniczna z prawie projektem technicznym szpitala. To oczywiście dzisiaj się nie 

nadaje do przedłożenia o pozwolenie ale bazując na tym terenie i na tej koncepcji proponujemy 

5 ha, to jest dalej nasze, ten teren, żebyście państwo wiedzieli. Nawet państwo nie wiecie ale 

zdeklarowałem 5 000 000 zł. Uznałem, że gdyby doszło do budowy szpitala to 5 000 000 zł w 

okresie 2-3 lat to miasto Ropczyce spokojnie sobie poradzi, to nie jest problem. Nie mam 

odpowiedzi żadnej poza jakimiś tam trochę drwiącymi pytaniami na radzie programowej ZOZ-

u, to mi tam ktoś mówił. Wypowiedziałem się te 3 tygodnie temu, że teraz po 3 latach, kiedy 

państwo uważacie, że trzeba rozważać budowę na rok przed końcem kadencji to kto z nas się 

zdecyduje z siekierą na księżyc bo trzeba w granicach 70 000 000 zł - 80 000 000 zł, żeby 

budować szpital. Nasze możliwości to 7 000 0000 zł - 8 000 000 zł. Burmistrz Sędziszowa 

powiedział mniej więcej tak, że gdyby on poparł taką decyzję, że wyprowadzamy szpital  

z Sędziszowa gdzie indziej to go na taczkach wywiozą. Pan starosta w ogóle nie skomentował 

tego pomysłu. To była taka dyskusja jak to ktoś gdzieś powiedział w telewizji  kolegów przy 

kawie i przy ciasteczkach. Porozmawialiśmy sobie jeszcze o innych sprawach i na tym się 

skończyło. Wysoka Rado, ja oczywiście bardzo się cieszę, że powiat nasz i 15 innych powiatów 

dostał po kilkanaście milionów złotych na tą modernizację niezbędną do wypełnienia 

standardów. Mam nadzieję, że rząd jeszcze raz, kolejny raz ustali z komisją europejską 

przesunięcie tego terminu, gdzie trzeba spełnić te standardy bo jeśli nie będzie przesunięcia to 

będzie kłopot wielki ze zdążeniem przerobienia tych pieniędzy. My nie jesteśmy w pierwszej 
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klasie sieci szpitalnej, która pozwala na finansowanie bez konkursu, pierwsza to nie najlepsza 

tylko najgorsza. Są trzy skale - skala pierwsza, gdzie bez konkursu szpitale dostają pieniądze,  

druga gdzie z niewielkim konkursem, 3/4 pieniędzy jest co roku naliczane i wypłacane 

szpitalom i jest trzecia grupa szpitali, gdzie 1/3 kosztów jest przyznawana dotacją a 2/3 

zdobywa się w konkursie, gdzie trzeba przedłożyć wszystkie dokumenty na stół, że jeżeli 

chcemy na jakiś oddział pieniądze, to że spełniamy standardy, że mamy odpowiednich 

specjalistów, mamy odpowiednie narzędzia do leczenia, tu jest wielka obawa czy nasz szpital 

poradzi sobie przy kontraktowaniu za rok, kiedy minie ten termin spełnienia standardów a rząd 

nie przesunie o kolejny rok. To jest zagrożenie, to zagrożenie jest za rok, kończy się kadencja 

zarządu powiatu, który jest za to odpowiedzialny ale i kończy się kadencja dyrektorów. 

Ponieważ dyrektorzy obydwaj są menagerami czytaj wynajętymi fachowcami do zarządzania 

ZOZ-em spoza Ropczyc to wyjadą. To, że powiedzieli najważniejszym decydentom w 

powiecie, staroście, jednemu burmistrzowi, drugiemu, my mamy problem to jest już ważny 

sygnał. Ja ten sygnał przekazałem naszym radnym powiatowym i prosiłem pana W. Rygla i 

pana J. Drozda pytajcie na sesji powiatowej bo ja nie wiem czy starosta się przyzna do tego 

sygnału na sesji, że panowie dyrektorzy przez niego wynajęci spoza Ropczyc mówią słuchajcie, 

my tutaj mamy zmartwienie bo uważamy, że te pieniądze, które otrzymamy jak wbudujemy w 

ten szpital, to dalej ten szpital może być wielkim ryzykiem dla tego powiatu, o jego utrzymanie 

chodzi bo jak nie pieniądze z narodowego funduszu, z kontraktu to czyje, powiatu. Jak powiat 

i tak ma pod górkę, jeśli chodzi o środki finansowe, nie tylko nasz ale każdy. To jest temat dla 

zarządu powiatu. Ktoś wziął na siebie odpowiedzialność zarządzania kompetencjami, które są 

przypisane do powiatu i przede wszystkim ten ktoś musi ciągnąć wózek ale to nie jest tak, że 

np. samorząd Ropczyc czy Sędziszowa, mówię o sobie, chce się zachowywać jak pies 

ogrodnika, nie. Niech zarząd powiatu przemyśli rozwiązania aktywne, niech coś zaproponuje, 

być może udzielimy pomocy takiej czy innej organizacyjnej, finansowej, nieruchomością. Tu 

trzeba naprawdę dogłębnej analizy tak jak to mówił minister Chodkiewicz w innej sprawie, tu 

trzeba postawić tą sprawę na ostrzu noża, żebyśmy jako społeczność tego powiatu a i 

samorządowcy za rok nie obudzili się z przysłowiową  ręką w nocniku, że pieniądze z 

narodowego funduszu z konkursu będą marne, nie utrzymamy kadry, kadra ucieknie a jak nie 

będzie kadry to jest początek końca tego szpitala. Ten szpital w Sędziszowie jest potrzebny. W 

roku 1992 była inicjatywa po dwóch latach samorządu w tym powiecie, że Ropczyce wycofały 

się z tej presji związanej z dociskaniem rządu, by w Ropczycach budować szpital na rzecz 

propozycji ówczesnego burmistrza Sędziszowa pana Olesia. Ja byłem wtedy wójtem 

Wielopola, uczestniczyłem w tych spotkaniach, żeby samodzielny oddział wewnętrzny ZOZ-u 

ropczyckiego bo tak się nazywała ta placówka, która jest teraz szpitalem w Sędziszowie 

przeszła wyższy stopień organizacyjny czyli została przeorganizowana na szpital w sensie 

prawnym i w sensie technicznym czyli dobudowujemy skrzydło, burmistrz Sędziszowa wyraził 

deklarację dużej inwestycji, powiatu wtedy oczywiście nie było, gminy, uzyskano tam 

akceptację wojewody, złożyliśmy się wtedy wszyscy, ja pamiętam, że gmina Wielopole 

Skrzyńskie na ówczesne czasy deklarowała i wpłaciła 400 000 zł. Ówczesne władze tu w 

Ropczycach to były jeszcze władze burmistrzowskie czyli był burmistrz Hulek i pamiętam w 

tych naradach brał udział też pan Stanisław Przywara się z tym zgodziły, zdeklarowały 

odpowiednie kwoty, są na pewno dokumenty z tych lat u nas w archiwum. Wtedy odpuściliśmy 

tak naprawdę dla Ropczyc szpital w ramach pewnego konsensusu, że nie damy rady, że nie ma 

takiej możliwości to niech tak będzie, budujmy ten szpital w Sędziszowie, likwidujmy te takie 

mocne nierówności, że wszystko ma być w Ropczycach, że zabieramy z Sędziszowa ten oddział 

zamiejscowy. To była zła decyzja. Z perspektywy czasu absolutnie powiem, że wtedy władze 

Sędziszowa, Ropczyc, ja również jako co prawda wójt Wielopola ale mieszkaniec Ropczyc nie 

powinienem się zgodzić ale nie ja brałem odpowiedzialność za Ropczyce wtedy. Przyznaję, że 

doświadczenie moje w roku 1992 jako wójta a dziś jest zupełnie inne. Proszę pamiętać zawsze, 
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że wykształcenie to jest wykształcenie a doświadczenie to jest zupełnie inna sprawa  

i czasami trzeba 2 fakultety, żeby nabyć rozsądek, który wynika z doświadczenia. To 

doświadczenie się zdobywa w każdym zawodzie rok po roku w różny sposób. Wtedy to była 

decyzja zła dlatego, że należało przewidywać ograniczony obszar, ograniczoną nieruchomość, 

budowę etapami i latami i trzeba było w większym stopniu wywierać presję na władze rządowe, 

żeby budować nowy szpital, być może w Ropczycach a jak nie w Ropczycach dojść do 

konsensusu tak jak dzisiaj dyrektorzy mówią, wiemy że między wami są animozje, więc 

wybudujemy ten szpital na granicy Ropczyc i Sędziszowa. I to by było też do przyjęcia wtedy. 

Błędy przeszłości mszczą się po latach. Dzisiaj też są niektóre sprawy takie, że nie wolno ich 

zaprzepaścić, trzeba doprowadzić do końca bo za 20 lat ktoś powie nie dopracowaliśmy tego, 

nie przemyśleliśmy do końca, nie byliśmy twardzi w tym swoim stanowisku. Dzisiaj 

powtarzam jeszcze raz to co mówiłem na samym początku w pierwszej swojej wypowiedzi, 

łącznik między autostradą a drogą krajową zgodnie z planem ogólnym Województwa 

Podkarpackiego, zgodnie ze szczegółowym planem zagospodarowania Ropczyc, Sędziszowa 

musi być wybudowany. Jeśli go nie wybudujemy w ciągu najbliższych 5 lat następne pokolenia 

może za 30 lat będą mówiły to co ja teraz o decyzji z roku 1992 , to była błędna decyzja bo 

dzisiaj zatoczyliśmy takie koło przez te 20 parę lat i jesteśmy prawie w tym samym miejscu. 

To co powiedzieli dyrektorzy to powiedzieli prawdę, nie wiemy czy za rok to co zrobią w ciągu 

tego roku, nie wiem czy zdążą w ciągu roku czy okaże się wystarczające dla spełnienia 

standardów, które wynikają z prawa nie tylko polskiego ale i unijnego to radni nasi doskonale 

wiedzą, że dość z determinacją o to pytają to czasami jest opisywane czy postrzegane jako 

złośliwość czy natarczywość opozycji. Myślę, że nie. Zawsze gdzieś tam w rozmowach 

sugeruję by tego typu wypowiedzi nie były w swojej tonacji drażliwe ale aby były 

wypowiadane z troską i z podpowiedzią bo ja sobie zdaję sprawę, że zarząd powiatu jest na 

pewno zaangażowany w swojej kompetencji ale ma jedną wadę, nie posiada doświadczenia 

szanowni państwo. To mogę powiedzieć w twarz członkom zarządu, że formacja, która rządzi 

w tym powiecie popełniła jeden błąd. Do zarządu wybrano w większości osoby, które nie mają 

odpowiedniego doświadczenia i w tych strategicznych decyzjach mogą popełniać błędy. Jeśli 

starosta Darłak wycofa się z projektowania i determinacji do budowy kolejnego etapu II i III 

łącznika popełni duży błąd bo później będzie ciężko tą sytuację odwrócić. Samorząd 

wojewódzki tylko czeka, żeby obecny inwestor starosta wycofał się z łącznika i żeby przyjął 

do wiadomości, że wybudujemy w przyszłości węzeł. Dobrze, wybudujmy węzeł ale nie 

odpuśćmy władzy państwowej i władzy samorządu wojewódzkiego odpowiedzialnego za tą 

inwestycję z prawa. Jeszcze raz przypominam, prawo to ustawy a ustawa o drogach 

publicznych mówi: skomunikowanie dwóch dróg krajowych odbywa się za pomocą drogi 

krajowej a inwestorem ma być ten kto jest zarządcą dróg krajowych czyli generalna dyrekcja 

dróg krajowych. Odpuściliśmy to tu w Ropczycach, nie wiem czy nie za lekko ale jeśli już 

starosta przyjął na siebie to zobowiązanie to ja go popieram w tym ale mówię, mamy takie 

instrumenty polityczne w tym powiecie jakich nigdy nie mieliśmy. Ja ufam, że się te 

instrumenty wykorzysta, to jest jak duża dźwignia do zdobywania pieniędzy, senator, poseł 

radny wojewódzki, marszałek, wojewoda, co nam jeszcze trzeba i rząd wszystko jest w jednych 

rękach, trzeba tylko umieć wykorzystać ten wpływ i z determinacją stawiać te same zadania i 

te same cele, to się uda, to się musi udać ale jeżeli będziemy odpuszczali, co wynika czasami z 

braku doświadczenia albo niechętnego słuchania innych. Oczywiście szanowni państwo nigdy 

w każdej dziedzinie wszyscy nie jesteśmy mądrale, zawsze od nas w różnych dziedzinach jest 

ktoś lepszy, ktoś kto ma lepsze pomysły i podpowiedzi i należy to czasami wziąć pod uwagę. 

Ale jeśli komuś nie przyznasz publicznie racji, to weź na bok później i powiedz, wyjaśnij to w 

szczegółach bo ty chyba masz rację. Może warto i trzeba skorzystać czasami z takich 

podpowiedzi i doświadczeń. Ja piję w tym miejscu do tego by zarząd powiatu też czasami chciał 

posłuchać opozycji, nawet jeśli nie przyzna racji opozycji na sesji publicznie czy w  mediach 
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to niech porozmawia w kuluarach, na komisjach, gdzie nie ma dziennikarzy, niech się 

zastanowi czy opozycja trochę nie ma racji w tym co mówi.  

 

Pan Zdzisław Duliban – Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Ropczycach - Wysoka 

Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni. Informacje, które chciałem przekazać niestety nie są 

dobre dla naszych mieszkańców i odbiorców ciepła. Cena węgla wzrosła w ciągu ostatniego 

roku, państwo na pewno czytają prasę o około 30%. Biorąc pod uwagę, że koszty węgla w 

kosztach wytworzenia ciepła to około 30% więc z prostego, matematycznego punktu widzenia 

moglibyśmy nawet 9% podnieść cenę. Podnieśliśmy średnią cenę o około 6,6% rozłożoną na 

dwa składniki. Część stałą udało się nam obniżyć koszty czyli jak państwo zobaczą w tej taryfie 

jest spadek o 10 000 na megawacie, ponieważ podłączyliśmy nowych odbiorców, 

ograniczyliśmy koszty stałe. Natomiast wytwarzanie jak i przesył są to koszty zmienne 

wynikające wprost z węgla jak i z pracy pracowników. Nie ukrywam, że nikt dzisiaj za 13 zł 

już nie chce pracować, nawet Ukraińcy. Średnio to wychodzi 6,6% dla wszystkich grup 

taryfowych. 

Radny pan Jan Rydzik pytał jak to jest kwotowo.  

Pan Zdzisław Duliban - nie mogę panu bezpośrednio powiedzieć tak wprost. To wymaga 

indywidualnej analizy dla każdego odbiorcy. O taką analizę poprosił nas np. prezes TBS-u, dla 

kilku budynków zrobiliśmy. To wychodzi w okolicach 3 zł z kawałkiem, 4 złote  

z kawałkiem. To zależy ile kto zużywa gigadżuli, jaką ma moc zamówioną. Taką analizę dla 

każdego, kto się zwróci do nas  zrobimy. 

Radny pan Jan Rydzik - nie polemizuję ale do tej pory było 55,77 zł a ja słyszałem i raczej mam 

dobre wieści, że ma być 63,34 w przeliczeniu 6,6% to nie jest. 

Pan Zdzisław Duliban – z panem prezesem TBS-u się o to między innymi mocno pokłóciłem 

bo umieścił tą informację na ogłoszeniach i to są wprost koszty zmienne policzone. Natomiast 

nie uwzględnił pan czynnika stałego, który powoduje, że automatycznie ta cena schodzi na dół 

do poziomu 6,6. Jeśli pan porównał tak to jest 13% ale również 13% spadła moc zamówiona. 

Ponieważ w taryfie mocniej przemawia ta część z kosztów zmiennych to sumarycznie 

wychodzi 6,6% dla wszystkich grup taryfowych.  Spółka działa jako non profit czyli krótko 

mówiąc na 0 +, to nie jest tak, że ładujemy zyski. Dodatkowo państwo a generalnie Unia 

Europejska narzuca na wszystkich odbiorców dodatkowe regulacje prawne polegające na 

efektywności energetycznej to co pan burmistrz mówił, termomodernizacje różnego typu, te 

obiekty muszą wydawać takie kolosalne pieniądze. Dodatkowo jako spółka musimy się 

rozliczać z tzw. białych certyfikatów, staramy się pozyskiwać z tych inwestycji, które państwo 

robicie, żeby nie uwzględniać potem tego w kosztach. Czynimy starania również, aby do końca 

roku wyjść z takiego systemu ETS, gdzie emisja CO2 wynikająca z węgla powoduje dodatkowy 

podatek, nie chcemy go dodatkowo płacić. Do tej pory były darmowe. Unia Europejska, 

Niemcy dążą do dekarbonizacji węgla, założyli sobie cel, że do 2050 roku nie ma być w ogóle 

węgla w Europie tylko będzie gaz a gaz to jest w taryfie, że ci co mają przedsiębiorstwa 

ciepłownicze około 30 zł za gigadżul więcej. Powiem dodatkowo tak, ja też kupuję węgiel, 

zapłaciłem 30% więcej, nie 6% więcej. Mamy szansę mając ciepło systemowe w mieście 

uniknąć walki ze smogiem. Jeśli da się to technicznie przeprowadzić to prosiłbym propagować 

takie przyłączanie. Oczywiście pojedynczego domu się nie za bardzo opłaca ale jeśli cała ulica 

na przykład to można się przyłączać. Pytają się poszczególni mieszkańcy, bo wiedzą, że to jest 

wygoda, świat idzie nie w kierunku utrudniania sobie. My jako starsze pokolenie, ja do niego 

także należę, sam sobie przyniosę węgiel, sam sobie zarzucę, sam sobie go sprowadzę do 

piwnicy, sam sobie narąbię drzewa, natomiast to młodsze pokolenie wymaga komfortu i chcą 

odkręcić kaloryfer nieważne ile on kosztuje.(Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak - 

deputaty węglowe dla górników, które władza wdrożyła kosztują nas wszystkich podatników 

2,5 miliarda złotych). Pan Zdzisław Duliban c.d.- chciałbym państwu powiedzieć, że 
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mieszkania np. w Rzeszowie, gdzie chcą sprzedawać tam gdzie podają, że jest ciepło 

systemowe to te mieszkania są lepiej propagowane. Cały Rzeszów, całe Podwisłocze, które 

miało do tej pory budynki z gazem przełączają na ciepło systemowe. Jest to po pierwsze 

bezpieczniejsze, ekologiczne bo ja muszę spełniać jako ciepłownia wszystkie wymogi, które są 

wymagane od ekologii czyli odpylanie, odsiarczanie, odpowiedni gatunkowo węgiel. Proszę to 

rozważyć, że jak robicie państwo jako radni, jako samorząd inwestycje myślcie nie tylko o 

wodzie, kanalizacji ale również o cieple systemowym bo to powoduje, że będziemy żyli w 

czystszym środowisku. W ubiegłym roku podpięliśmy część ul. 3 Maja do mostu i ci państwo 

już tam nie dymią. 

 

8.  
Przewodniczący Rady zamknął 44 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci:  

Elżbieta Klimek inspektor w Biurze Rady Miejskiej,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Biurze Rady Miejskiej. 

 

 

 


